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U red n išk i odbor: M atija  K o rit
n ik , S ih u r E rna , T ržan  V era. 
R udi K irh m aje r, V ik to r R ački, 
Adi Z aletel, Jože G erh ard , P re 
m ec Jože, B ezgovšek A nton. 
O dgovorni u re d n ik : G erh ard  
Jože. U redn ištvo  in  u p rav a : 
S tek la rn a  H rastn ik . Izh a ja  vsa
keg a  5 v m esecu . N aslov: »Ste
klar« glasilo  k o lek tiv a  S te 
k la rn e  H rastn ik , tel. 814-622 — 
in te rn o  63. T isk in  k liše ji AERO 
kem ična in  g ra fičn a  in d u str ija . 
P o  m n en ju  R epub liškega  se
k re ta r ia ta  za in fo rm acije  L ju b 
lja n a , je  časopis oproščen 
d av k a  od p ro m eta  proizvodov 
(St. 421-1/72 z dne 11. 3. 1974).

P r a z n o v a l i  s m o  d a n  r e p u b l i k e

Navzoči na proslavi Dneva republike pozorno poslušajo slavnostni
govor

Drugemu zasedanju AVNOJ sta 
predhodila še dva m ejnika na po
ti jugoslovanskih narodov in na
rodnosti v lepše življenje. To sta 
bila I. zasedanje AVNOJ leta 1942 
v Bihaću in  pa rojstni dan naše 
arm ade 22. decem bra 1941 v m ajh 
nem  m estecu Rudo, ne daleč od 
trom eje med BiH, Črno goro in 
Srbijo.

Čeprav je od drugega zasedanja 
AVNOJ, pa do dokončne osvobo
ditve izpod fašističnega jarm a 
preteklo še skoraj 2 leti. pa mo
ram o ponovno povedati, da ta  naš 
boj še zdaleč mi končan in  da mo
ram o še vedno stati budni na b ra
nikih naše domovine. Zakaj?

Odgovor najdem o ,v zaključnih 
besedah tov. M linarja, spregovor
jenih na osrednji proslavi:

.»■Tudi v novejši zgodovini, so se 
v svetu konflikti sprem enili v lo
kalne vojne zaradi k ra ten ja  suve
renih pravic politične ali nacio
nalne svobode.

Za kulisam i teh iger so stali im 
perialisti ali pa zakrnjeni etatisti. 
Tudi Jugoslaviji je  bilo na njeni 
razvojni poti izrečenih veliko gro
ženj obeh strani. Jugoslavija je 
strateško in  politično opazovana 
dežela te r  često kam en spotika
nja. Rožljanje z orožjem na naših 
m ejah, napadanje in  b latenje na
še zgodovine NOB in  končno oma
lovaževanje naše no tran je in zu
nanje politike, so bile vedno p ri
sotne metode našega zunanjega 
sovražnika. N otranji sovražnik pa 
je poskušal vedno z oblikovanjem  

(Nadaljevanje ma 2. strani)

O srednja proslava letošnjega 
praznika, dneva republike je bila 
v -petek, dne 28. novem bra v de
lavskem  domu na Rudniku. V

Slavnostni govor ob Dnevu re
publike je imel tov. Martin Mlinai

slavnostnem  delu proslave so na
stopali godbeniki »Svobode I«, 
združena pevska zbora »Svobode 
I  in  II« te r recitatorji z osnovne 
šole hero ja Rajka,

Slavnostni govor je  im el tova
riš M artin M linar, ki je  uvodoma 
m ed drugim  dejal:

»Drugo zasedanje AVNOJ, v 
slikovitem  bosanskem  m estecu 
Jajcu, je 29. novem bra dalo obe
ležje največjega jugoslovanskega 
praznika. Takšen je  ta  dan  že pol
nih 32 le t in  takšen bo ostal za 
naše narode in  narodnosti vedno.

T akrat je  bila ro jena nova Jugo
slavija. V srcu okupirane Evrope, 
je n a  m ajhnem  svobodnem terito 
riju , ta k ra t zasužnjene Jugoslavi
je, nastala p rva ljudska oblast z 
najv išjim i začasnimi organi obla
sti. Določeni sò bili tem elji bodo
čega razvoja Jugoslavije. AVNOJ 
je  bil torej odločilnega pom ena za 
nadaljn ji sam ostojen in  neodvisen 
razvoj nove Jugoslavije, njegovi 
sklepi na II. zasedanju 29. novem
b ra  1943 pa predstavljajo  začetek 
sam ostojne in  suverene poti jugo
slovanskih narodov.«

29. novem ber je  torej rojstni 
dan nove Jugoslavije.

Toda tudi pot do tega 29. no
vem bra 1943 ni bila n iti malo lah
ka, kakor tudi napori, ki so temu 
dnevu sledili.

Na proslavi Dneva republike so nastopali godba DPD Svoboda I., 
pevci Svobode L in II., ter recitatorji šole Heroja Rajka

Jugoslovanski narodi so ta  svoj 
29. novem ber prip rav lja li že mno
go prej. P ravzaprav ta k ra t ni bil 
važen datum . V srcu vseh napred
nih in  progresivnih ljudi, na če
lu  K P in pod vodstvpm tovariša 
Tita, je  globoko v srcu tlela želja, 
da bi prišlo do tega dne čimprej. 
Vedeli so, da si m orajo ta  dan iz
boriti sam i in  zanj so se tudi bo
rili. Zanj je  padel tudi Ivo Lola- 
Ribar, voditelj SKOJ. Pot na d ru 
go zasedanje AVNOJ, ni bila niti 
malo lahka za vseh 140 delegatov, 
predstavnikov vseh republik  in  
pokrajin. P rehoditi je  bilo treba 
kilom etre in  kilom etre poti, se 
prebiti skozi številne sovražne ob
roče in  se izogniti mnogim, so
vražnikovim  zasedam. Čeprav je 
bila ta  pot za m arsikoga tudi zad
nja, pa je za vse preživele pome
nila začetek svobode, rojstvo nove 
neodvisne in  sam oupravne Jugo
slavije.

Kulturnemu programu obeh Svobod in recitatorjev so navzoči občani
pozorno sledili



I z  d e l a
SKLEPI XIII. REDNE SEJE 
SKUPŠČINE PODJETJA,
DNE 26. 11. 1975

S k u p šč in a  p o d je t ja  je  p o d  prvo 
točko dnevnega re d a  o b rav n a v a 
la  sp re je te  sk lep e  z a d n je g a  zase
d a n ja  in  ugo to v ila , d a  so  b ili vsi 
rea liz ira n i.

P od  drugo to čk o  dnevnega re 
da je  sk u p šč in a  o b rav n a v a la  ra z 
vo jn i p ro g ra m  OZD S tek la rn e  
H ra s tn ik  za o b d o b je  1976— 1980 
in  ga sog lasno  p o trd ila .

P od  tretjo to čk o  d n evnega re 
d a  je  b ilo  o b rav n av an o  po ro č ilo  
o  dosežen ih  re z u lta tih  p o slo v a n ja  
p o d je t ja  k o t ce lo te  v dob i ja n u a r  
—se p te m b e r  1975 in  p r im e rja v o  z 
is to  dobo  le ta  1974 in  s p la n o m  
za  le to  1975. S k u p šč in a  je  p o d an o  
p o ro č ilo  po  ra z p ra v i p o trd ila .

P od  tretjo točko dnevnega re d a  
p a  je  sk u p šč in a  o b rav n a v a la  še 
dop is S lužbe d ru žb en eg a  k n jig o 
v o d stv a  SRS, L ju b lja n a  in  s te m  
v  zvezi sp re je la  n a s le d n ji sklep:

1. S k u p šč in a  p o d je t ja  je  p r i  
o b ra v n a v a n ju  rez u lta to v  poslova
n ja  za  o b d o b je  ja n u a r—se p tem 
b e r  1975 o b rav n a v a la  tu d i p ism o  
službe  d ru žb en eg a  k n jig o v o d s tv a  
o p ro b lem ih  lik v id n o sti de lovn ih  
in  d ru g ih  o rg an izac ij. Poleg  p ro 
izvodne p ro b le m a tik e  je  p o se b n a  
p o z o rn o s t b ila  p o sv ečen a  v iš in i 
zalog  raz n ih  m a te r ia lo v , n ed o v r
šene  p ro izv o d n je  in  za log  go tov ih  
izdelkov. K er so  te  zaloge o b ču t
n o  p o ra s tle  in  so v n j ih  vezana 
p re c e jš n ja  f in an č n a  s red s tv a , k a r  
p ro b lem e  n e lik v id n o s ti še pove
ču je . T em u  p ro b le m u  je  p rec e j

p o zo rn o s ti p o sv e til tu d i k o o rd i
n a c ijs k i o d b o r  n a  n iv o ju  OZD, 
zavzel do ločene u k rep e , p red v se m  
n a  p o d ro č ju  z m a n jš a n ja  zalog  go
to v ih  izdelkov.

2. S k u p šč in a  p o d je tja  p re d la g a  
d e lav sk im  sv e to m  TOZD in  vsem  
su b je k tiv n im  silam , d a  se vsi n a  
v seh  p o d ro č jih  p o  sv o jih  m ožno 
s tih  v k lju č im o  v p r iz a d ev a n ja , da  
se  zaloge m a te r ia lo v , k a k o r  tu d i 
go tov ih  izdelkov  č im p re j sp rav ijo  
v n o rm a ln e  o k v irje . P o seb n o  p a  
v e lja  to  za  vse t is te  v o d ilne  in  
v o d stv en e  s tru k tu re ,  k i p re d la 
g a jo  n ab av o  p o sa m ez n ih  m a te 
ria lov .

P od  četrto točko dnevnega re 
d a  je  sk u p šč in a  o b rav n a v a la  
p red lo g  k o m is ije  za  im en o v an je  
v rš ilc a  d o lžn o sti sp lo šn o  k ad ro v 
sk eg a  s e k to r ja  in  sp re je la  n a s led 
n ji  sk lep :

1. S k u p šč in a  p o d je t ja  j e p o t r -  
d ila  p red lo g  k o m is ije  za  im en o 
v an je  v rš ilc a  d o lžn o sti v o d je  
sp lo šno  k ad ro v sk e g a  s e k to r ja  in  
s ic e r  k a k o r  sledi:

a) T o v ariš  V idovič F ra n c  se za  
dobo  1 le ta  ra z p o re d i n a  delovno  
m e s to  v rš ilc a  d o lžn o sti v o d je  
sp lo šn o  k ad ro v sk e g a  s e k to r ja  s 
tem , d a  se  raz p is  po  en em  le tu  
ponovno  ob jav i.

b) T o v arišu  V idov iču  se  z m a n j
ša  o seb n i d o h o d ek  za  o m en jen o  
delovno  m e s to  za  10 %  z a ra d i te 
ga, k e r  ne  bo  m ogel z a s to p a ti 
OZD S te k la rn o  H ra s tn ik  k o t 
p ra v n a  o seb a  n a  Sodišču.

c) R azp o red itev  v e lja  s 1. 12. 
1975.

Praznovali smo dan republike
(N adaljevan je  s p re jšn je  s tran i) 
f rak c ij v  ZK, p a  n a j bo to  v  sm e
ri lib e ra ln ih  ali e ta tis tičn ih  g le
d an j. O bem a je  t r n  v  p e tah  ta k š 
n a  Jugoslav ija , k o t je  danes, su 
v e ren a  in  sam o u p rav n a , sa j je 
g lav n a  p rep rek a  za vzpostav itev  
suverenega v p liv a  posam ezn ih  v e 
lik ih  sil v  S redozem lju .

te rem  živijo . R ačunajo , d a  je  n a 
ša  sam o u p rav n a  soc ialistična de
m o k rac ija  tak o  lab ilna , d a  je  v 
n je j m ožno u s tv a riti ana rh ijo .

R ačun ica  b rez  k rčm a rja . N aše 
po litične sile  in  ves delavsk i ra z 
red  sto jijo  čv rsto  n a  b ra n ik u  za
šč ite  svo jih  pravic,- k i jim  jih  je

Udeleženci proslave Dneva republike v hrastniškem delavskem domu

30 le t svobode nam  m ore  b iti 
čas izkušen j, ki n as  uče, d a  se 
m oram o p r ip ra v lja ti  tako, ko t da 
bc  vo jn a  ju tr i, želim o pa  je n i
koli. N o tran ji in zu n an ji sov raž
n ik  tud i v  zadn jem  času m an ev 
r ira ta  in  d v ig u je ta  glave. Še v ed 
no vsi ti ne  razu m ejo  časa v k a 

bala  zgodovinsko II. zasedan je  
A V N O J in  naš zgodovinski 29. n o 
vem ber. Ta bo p ro slav ljen  letos 
še posebno svečano, saj ga slav i
m o v  ju b ile jn e m  le tu  n aš ih  zm ag 
— 30-letnici svobode in  25-letnici 
sam o u p rav ljan ja .

P re jo

P od  is to  to čk o  d n evnega re d a  
je  b i l a , o b ra v n a v a n a  še  o d poved  
d elovnega ra z m e r ja  to v a riša  M li
n a r  M a rtin a , v o d je  k o m e rc ia ln e 
ga  d ire k to r ja  in  je  b il s p re je t  
n a s le d n ji sklep:

1. S k u p šč in a  p o d je t ja  je  p o tr 
d ila  sk lep  o d b o ra  za  r a z m e r ja  iz 
zd ru žen eg a  d e la  in  k a d re  D SSS, 
d a  to v a rišu  M lin a r M a rtin u  p re 
n eh a  la s tn o s t  v zd ru ž en em  delu  
v S te k la rn i H ra s tn ik  z 31. 12. 
1975.

2. Im en o v a n a  je  b ila  k o m is ija  
za  raz p is  p ro s te g a  delovnega m e
s ta  »vodje k o m e rc ia ln eg a  s e k to r
ja« :

a) M arčen  A lojz — p re d se d n ik
b) B o ltin  Id a  — č lan
c) K av zar Ja n k o  I. — član .
P o d  peto točko d n evnega reda . 

je  sk u p šč in a  o b rav n a v a la  p red lo g  
sa m o u p ra v n eg a  sp o ra z u m a  m ed. 
OZD S te k la rn o  H ra s tn ik  in  OZD 
S p lo šn im  trg o v sk im  p o d je tje m  
H ra s tn ik  in  sp re je la  n a s le d n ji 
sklep:

1. S k u p šč in a  p o d je t ja  je  o b rav 
n a v a la  in  p o trd ila  sa m o u p ra v n i 
sp o raz u m  m e d  S p lo šn im  trg o v 
sk im  p o d je tje m  H ra s tn ik  in  OZD 
S te k la rn o  H ra s tn ik .

2. Za p o d p isn ik a  sp o raz u m a  je  
b il im en o v an  d ire k to r  OZD S te 
k la rn e  H ra s tn ik  d ip l. ing. M rc in a  
M aks,

P od  šesto točko d n evnega re d a  
j e  sk u p šč in a  o b rav n a v a la  s p re je 
to  p o š to  in  s icer:

— P o jasn ilo  k  o d ločb i S lužbe 
d ru žb en eg a  k n jig o v o d s tv a  T rb o v 
lje . S te m  v zvezi je  sk u p šč in a  
sp re je la  n a s le d n ji sklep:

1. S k u p šč in a  p o d je t ja  se  s tr i 
n ja , d a  se  za  415.787,90 d in  z m a n j
ša  o s ta n e k  d o h o d k a  p o  z a k lju č 
n em  ra č u n u  za le to  1974.

S te m  v zvezi se  zm a n jša  za 
o m e n jen i znesek  sk la d  sk u p n e  
p o ra b e  —■ s re d s tv a  n a m e n je n a  
sk u p šč in i o b č in e  za  n eg o sp o d ar
ske  in v es tic ije . O bveznost v  sk la 
du  s sp o raz u m o m  p a  se p ren e se  
v n a s le d n je  le to .

— P red lo g  o d b o ra  za s is tem  
d o h o d k a  p r i  OZD v zvezi z de
ž u rs tv o m  je  sk u p šč in a  sp re je la  
n a s le d n ji sklep:

1. S k u p šč in a  p o d je t ja  je  sp re 
je la  sk lep , d a  'se za  d ežu rs tv o  n a  
n iv o ju  OZD S te k la rn e  H ra s tn ik  
p r iz n a  n ad o m estilo  v  v iš in i 250 
d in .

2. S tro k o v n a  s lužba  p r ip ra v i 
sezn am  oseb , k i bo d o  dežu ra le , s 
k ra tk im  o p iso m  delok roga .

— P red lo g  k o m is ije  za  ocen i
tev, n ab av o  in  o d p is  o sn o v n ih  
s red s tev  v. zvezi z o d p iso m  elek 
tro m o to r je v  in  v o d n ih  č rp a lk . 
S k u p šč in a  je  sp re je la  n a s le d n ji 
sklep:

1. S k u p šč in a  p o d je tja  je  sk le
n ila , d a  se  izv rši odp is n a s le d n jih  
e le k tro m o to r je v  in  v o d n ih  č r
pa lk :

Elektromotorji:
RK  322797 11 KW  2890 ob r./m in .
R K  168532 7 KS
R K  333782 2 KW 700 o b r./m in .

Vodne črpalke z elektromotor
jem:
T ip  EVC-65 
T ip  EM P 
T ip  EM P 
Č rp a lk a  
Č rp a lk a

št. 772919 (enofazni) 
š t. 336946 (enofazni) 
št. 336951 (enofazni) 
št. 336947 (tro fazn i) 
št. 340112 (tro fazn i)

črpa lka-elek tro  m o to r b rez - 
s ta to r  j a  ( tro fazn i).

— P red log  k o m is ije  za ocen i
tev , n ab av o  in  o d p is  o sn o v n ih  
s re d s te v  v zvezi z o d p ro d a jo  od 
p isa n ih  e le k tro  m o to r je v  in  in 
v e n ta r ja .  S k u p šč in a  je  s p re je la  
sklep:

1. S k u p šč in a  p o d je tja  je  p o tr 
d ila  p red lo g  k o m is ije  za  ocen i
tev, n ab av o  in  o d p is  o sn o v n ih  
s re d s te v  v zvezi s p ro d a jo  o d p i
sa n ih  e le k tro m o to r je v  in  inven 
ta r j a  n a s le d n jim  č lanom :

Ja m še k  D ark o  — e le k tro m o to r  
0,4 KW, 680 o /m in . za  180 d in ; 
Z ago rc  Š te fa n  e le k tro m o to r  
0,74 KW, 1420 o /m in . za  220 din ; 
K reže  A n to n . — e le k tro m o to r
1,0 KW,, 1400 o /m in . za  120 din ; 
Š inkovec L eopo ld  — èlek tro m o - 
to r  1,0 KW, 1380 o /m in . za  150 din ; 
T ršek  Iv an  — e le k tro m o to r
2.2 KW, 970 o /m in . za  100 din ; 
Golež A nton  — e le k tro m o to r
3.3 KW, 2800 o /m in . za  300 din ; 
L ap o rn ik  E d i — e le k tro m o to r
5,5 KW, 1400 o /m in . za 300 din ; 
K ein e r B ru n o  — v e n tila to r  e lek 
tro m o to r ja  za  100 d in ; K onček  
V lado  — n am izn a  te h tn ic a  M axi
m a  za  50 d in ; Je len c  M iha — n a 
m izn a  te h tn ic a  B e ta  za  50 d in ; 
M ejač P e te r  I I .  — n am izn a  te h t
n ic a  B e ta  za  50 d in ; K irh m a je r  
R u d i — n a m izn a  te h tn ic a  B e ta  
za  50 d in ; D ebe lak  F ra n jo  — ro- 
b iln i s tro j za  150 d in ; M oder Leo
p o ld  — s tro jč e k  za re z a n je  sa la 
m e za 200 din.

N a  tč  cene p la č a  k u p ec  p ro m e t
n i davek .

— V loga b ro d a rsk e g a  d ru š tv a  
H ra s tn ik  in  p red lo g  ing. G uzaj 
Jo ž e ta  je  sk u p šč in a  o b rav n a v a la  
in  sp re je la  n a s le d n ji sklep:

1. S k u p šč in a  p o d je t ja  p re d la g a  
k o m is iji za  nabavo , ocen itev  in  
od p is  o sn o v n ih  sred s tev , d a  iz- 
v rš ijo  p reg le d  s ta n ja  av to m o b ila  
(k o m b i VW), k i ga  im a  v u p o ra b i 
B ro d a rsk o  d ru š tv o  H ra s tn ik  te r  
p re d la g a  sk u p šč in i o d p is  in  iz
v rš i vse p o tre b n o  za  p ro d a jo .

2. K o m is ija  n a j  ocen i v re d n o s t 
d v o b rz in sk ih  m o to r je v  za dviga
la, k i so  n e u p o ra b n a  za S te k la r
n o  H ra s tn ik  in  se izv rši v se  po 
tre b n o  za p ro d a jo .

— S k u p šč in a  je  o b rav n a v a la  
vlogo d ežu rn ih , k i o p ra v lja jo  de
žu rs tv o  n a  d an  31. 12. in  sp re je la  
n a s le d n ji sklep:

1. S k u p šč in a  p o d je t ja  je  sk le
n ila , d a  se  delo  v nočn i izm en i 
n a  d an  31. 12. o b ra č u n a  ta k o  k o t 
se  o b ra č u n a  delo  n a  d a n  p ra z 
n ika .

2. S is tem  o b ra č u n a  je  o p isan  
v p ra v iln ik u  o delitv i o seb n ih  do
ho d k o v  v p o g la v ju  »Delo n a  d an  
p razn ika« .

3. S k lep  se  p o s re d u je  delav 
sk im  sv e to m  TOZD, k i ga  do
k o n čn o  p o trd ijo .

— N ab av a  v a riln eg a  a p a ra ta  za  
p o tre b e  TOZD IV . S k u p šč in a  je  
sp re je la  n a s le d n ji sklep:

1. S k u p šč in a  p o d je t ja  je  sp re 
je la  sk lep , d a  se  izv rši n ab a v a  
v a riln eg a  a p a ra ta  za  v a re n je  p o d  
zašč itn o  a tm o sfe ro  za  p o tre b e  
TOZD IV.

2. G o sp o d arsk o  ra č u n sk i sek 
to r  u re d i v se  p o tre b n o  p o  go r
n je m  sk lepu .

— V loga M edobčin skega ja v n e 
ga p ra v o b ra n ils tv a  T rb o v lje  št. 
R 208/75-3 v zvezi z zadevo  — 
p ren o s  gozdov v d ru žb en i la s tn i
ni. S p re je t  je  b il n a s le d n ji sklep:

(N ad a ljev an je  n a  4. s tran i)



Kako izvajamo program stabilizacije v TOZD II
Akcija, ki jo je  sprožila SZDL 

skupno z drugim i družbeno poli
tičnim i organizacijam i, je  tud i v 
naši TOZD vplivalo, d a  smo ne
ka tera  gospodarsko .najpomemb
nejše problem e pričeli loidstranje- 
vati bolj organiziramo in hitreje. 
Im enovani koordinacijski odbor 
je  izdelal določen program  dela, 
ki je  b il obravnavan na vseh fo
rum ih  in  ma zboru delovnih ljudi. 
Žal p a  je b ila  udeležba zbora de
lovnih ljud i pri obravnavi te te 
m atike slaba. Vsi prisotni pa so 
takšno akcijo, ki naj izboljša go
spodarski položaj naše TOZD in 
OZD Steklarne H rastnik, podprli.

P rogram  vsebuje naslednjo 
problem atiko :
1. Zm anjšanje odpadka na p lan
ski norm ativ.
2. Z m anjšanje zam ud (okvare 
strojev).
3. V arčevanje z vsem i m ateriali.
4. Boljše izkoriščanje delovnega 
časa.

Zastavljene naloge smo sproti 
zasledovali in  o n jih  razprav lja li 
n a  sestankih koordinacijskega 
odbora, na odboru za ,p lan  in go
spodarjen je in  n a  odboru za 
družbene razm ere in  kadre.

Ugotovljeno je bilo,, d a  se stva
r i  k ljub  zastavljeni akciji v  do
ločenih proizvodnih grupah, 
predvsem  proizvodnji na IS stro 
jih, ne izboljšuje. Zato smo s 
Strojniki in  dzmenovodji opravili 
določene posvete z nam enom, da 
on; kot osnovni nosilci proizvod
n je  predlagajo, kaj storiti, da se 
približam o začrtanem u program u. 
Nä tej razpravi, ki je  bila vsebin
sko zelo koristna, se je  ugotovilo, 
d a  je  za tako  velik  odpadek p ri
sotnih več vzrokov. Glavni pa so; 
slabo opravljene m enjave, slabo 
vzdrževanje strojev, m ajhne seri
je. zahtevani asortim an, slaba 
strokovnost strojnikov in  malo
m aren odnos do dela.

Sprejeti so bili naslednji skle
p i:
1. Izmene se kadrovsko okrepijo 
z obratovodji, k i na j s sodelavci 
bolj učinkovito rešu je jo  proiz
vodno problem atiko.
2. M enjave t a  vzdrževanje naj se 
bolje organizira, predvsem  pa je 
potrebno doseči večjo odgovor
nost in kvaliteto  dela.
3. Mesečni p lani se razdelijo na 
vse štiri izmene, tako da im a vsa
k a  izm ena tud i svoj finančni o- 
perativni p lan  in  ga bo v bodo
če vodja izm ene tolm ačil n a  seji 
DS TOZD in utem eljeval z vzro
ki, ki so vplivali, če mi bil dose
žen.

V kratkem  bo v  obratu tudi 
grafikon, k je r bodo vsi lahko te 
koče (dnevno) sprem ljali doseže
no realizacijo po izmenah in 
vrednost odpadka za vsak plan. 
Ocenjujemo, da bo ta  grafikon 
ustvaril pri ljudeh še večji in te
res do dela.

Smelo trdim , da so doseženi 
določeni uspehi, da se je  izbolj
šala proizvodnja, da ise je m anj
šal odpadek, saj je  operativni 
plan za mesec Oktober z 109 %. 
V endar nas čaka še veliko dela, 
menim, da bo za boljše delo v 
našem  TOZD potrebno narediti 
tud i določene organizacijske spre?- 
memtoe. Potrebno bo sedanji togi 
sistem  nagrajevanja zam enjati z 
novim  bolj stim ulativnim  — ve
lja  naj načelo plačilo po delu. 
P repričan  pa sem, da samo ana

litsko ocenjena delovna m esta ne 
zadostijo, pogoju plačila po dejan 
sko ustvarjenem  delu.

D otaknil ibi se  še tako im eno
vane skupne problem atike v  OZD. 
Z reorganizacijo ob u stanav lja
n ju  TOZD je  kolektiv  upošteval 
vsebino nove ustave in  se v  sk la
du s sprejetim i načeli tudi orga
niziral. Seveda so s tem  nastale  
precejšnje kadrovske spremembe, 
ki pa zahtevajo določen čas, da se 
ljud je n a  novo delo privadijo, 
precej pa se je  m en jala  tudi vse
b ina dela n a  določenih delovnih 
mestih. V erjetno smo že ta  uva
ja ln i čas prebrodili tako. da bodo 
efekti dela v  bodoče večji. P red
vsem m islim  tu  n a  dolge sestan* 
ke, ki tu  vzam ejo toliko časa, da 
se strokovnem u delu  vodenja ne 
moreš zadosti posvetiti, k a r  im a 
velik vp liv  n a  poslovni uspeh.

Kakšno je  sodelovanje med 
TOZD in  posam eznim i službami. 
V erjetno še nekateri posamezniki 
niso dojeli vsebinskega sm isla 
nove ustave in  ustanavljan ja 
TOZD, da delavec neposredno 
Odloča b rezu lta tih  svojega dela, 
to je  o u stv a rjan ju  dohodka — 
s tem , da j e  v  sam oupravnem  
sporazum u TOZD Steklarne 
H rastn ik  zapisana neom ejena so
lidarnost. Iz tega sledi, da vsak 
TOZD sam ostojno odloča o u- 
stvarjenem  dohodku, seveda v 
določenih okvirjih. V endar zaradi 
zapisane neom ejene solidarnosti 
m ora biti in teres vseh TOZD. da 
dobro sodelujejo in  dosegajo čim- 
boljše efekte — zato naj vsi tisti, 
ki bi rad i ustvarili nekako vzduš
je slabega sodelovanja TOZD, 
s tem  prenehajo. Obračuni so po 
TOZD narejeni za pism ene tudi 
razum ljivo, iz n jih  je razvidno 
poslovanje vseh TOZD. Zato k ri
tika  posam eznikov do obračunov 
ni utem eljena.

Precej k ritike  je tudi na račun 
zalog gotovih izdelkov ‘iz TOZD
II. Spet m oram  povedati, da je 
takšna pavšalna ocena: vsa roba 
od avtolmatov igre ina zalogo1, ml jih 
p a  ži'vimd, neutem eljena in  do 
vseh, ki delamo v  TOZD II, ne
sramna.

Dejansko stanje zalog po po
sameznih proizvodnih grupah je 
naslednje:
. Če prim erjam o podatke proiz
vodnje IS s p reteklim  letom, ugo
tovimo, da so se zaloge te  proiz
vodnje zm anjšale, to je dejansko 
najm očnejša proizvodna skupina.

Kako je  z zalogo kozarcev iz 
stro ja  H-28? Tudi ta  proizvodnja 
je  v le tu  1975 im ela n a  doma
čem trg u  rekordni plasm a in so 
zaloge norm alne.

Proizvodi stiskalnic: Z m onta
žo novih kapacitet je  bilo omo
gočeno, da se deficitarna roba n a  
jugoslovanskem trgu izpopolni, 
predvsem  so tu  m išljeni servisi. 
K er se posamezni servis «kom
p le tira  v skladišču, je potrebno, 
da je celotni asortim an n a  zalogi, 
kar pa zahteva večje 'zaloge. Oce
n ju jem  pa, da prodaja pi'ešanih 
izdelkov predvsem  n a  domačem 
trgu  ni zadovoljiva, om en iti že
lim  še to. da im a naš ekspedit 
željo, da robo n ak lada direktno 
iz obrata. Vsled tega in vsled 
natrpan ih  skladišč pa se roba za
držuje v  obratu, k je r  nastane 
doldatnE lom, trg an je  em balaža, 
jasno to  slabo pripom ore k  sta
bilizaciji in  lju d je  upravičeno

kritizirajo . Poseben problem  in  
predm et k ritike  pa je  zaloga ke
lihov. ki je  dejansko vse večja. 
V erjetno ja  za takšno stan je  
vzrokov več. Kot so slabše Itržne 
razm ere doma in v svetu, velika 
konkurenčnost. Nesporno p a  je 
tudi, da se je  kom erciala ko t sek
to r  za to  proizvodnjo slabo orga
nizirala. slabo ocenila dejansko 
potrebo trga  po tej robi. Iz po
ročila Zagrebškega velesejm a je  
razvidno, d a  se bo v  k ratkem  
prižgala p rodaji kelihov zelena 
luč, vendar zopet slabo kaže. P ri
p rav lja  se določena razširitev  
asortim ana predvsem  za izvoz.

Leto 1975 se približuje krjiju, 
hlkrati z n jim  se izteka tud i leto 
inovacij. P rav  o tej dejavnosti 
želim  spregovoriti v  svojem član
ku.

Novatorstvo je  dejavnost, o ka
te ri se čedalje več razprav lja  in  
piše, sk ratka  posveča se j:i 'vse 
večja pozornost. In to  ne brez 
vzroka. Vsaka še tako m ajhna  
na prv i pogled nepom em bna ino
vacija se nam  v  perspektivi 
krepko izplača t a  s svojo prisot
nostjo pom aga ipri povečanju pro
duktivnosti, k i je  za nas tako 
važna. Zato sem  m nenja, da je 
treba  to dejavnost podpirati in  
vzpodbujati, iker bomo le n a  ta  
način prišli do željenih rezulta
tov. Tu im am  v  mislih predvsem  
to, d a  vse zaposlene, predvsem 
pa neposredne proizvajalce 
vzpodbujam o k  te j dejavnosti, ki 
lahko ig ra  tako važno vlogo pri 
naši ne tako enostavni proizvod
nji.

V OZD S teklarna H rastn ik  
imamo izdelan pravilnik o to
vrstni 'dejavnosti, k i precizno u- 
reju je  vsa vprašan ja v  zvezi z 
inovacijam i, racionalizaciji in  no- 
vatorstvom . Žal smo se tega p ra 
vilnika v preteklosti redko kdaj 
poslužili, preprosto zato, ker ni 
bilo s stran i zaposlenih željenega 
odziva za to  vrsto dejavnosti. 
Vzrok za to lahko iščemo p red 
vsem v prem ajhni inform iranosti

Vendar mislim, da to ne bo v 
celoti rešilo problem a. P rava re 
šitev je  ta, da naš kelih sp re j
me domači trg  kot prim arnega. 
Upajmo, da bomo tudi ta  pro
blem uspešno rešili, seveda ne s 
kritiko, am pak s sistem atskim  in 
vztrajn im  delom.

Vsem zaposlenim v TOZD II, 
kakor tudi ostalim  pa bi Sveto
val. d a  vsak n a  svojem delovnem 
m estu vzorno opravlja delovno 
dolžnost, da doseže čimvečji efekt 
dela, k ar je  glavni doprinos k  
stabilizaciji.

Vodja TOZD II 
Ing. Žagar Anton

ljudi z vsebino prav iln ika o ino
vacijah. M nenja sem, da bi z 
večjo inform iranostjo  ljud i o tem  
le-te vzpodbudili k  tej dejavno
sti, ker ta  p raviln ik , kot sem že 
prej omenil, u re ju je  vprašanja 
s tega področja vključno z n a
gradam i oziroma z višinam i na
grad avtorjem . Za p rim er na j na
vedem, d a  je  rtov. Brilej Drago 
Za svojo inovacijo bil po p rav il
n iku  upravičen do enkra tne na
grade v višini 10.000 d inarjev  s 
tem. da se je  po svoji lastni p re
soji odpovedal avtorski pravici 
in  jo odstopil OZD Steklarni 
H rastnik. Mislim, da ta  znesek 
za njegovo presitezbilno naprava 
n a  lin iji kelihov nikakor n; p re
visok, obenem, ipa tudi ne tako 
m ajhen, da ne bi vzpodbudil n je
ga in  p a  še ostale nadarjene za 
tovrstno dejavnost.

P rim er tov. B rileja ne bi smel 
ostati osamljen, temveč naj bo za 
vzgled ostalim  članom  kolektiva,

da te  dejavnosti ne zanem arijo.
Tudi v  preteklosti so že bili 

prim eri razn ih  izboljšav, ki pa 
niso naletele na potreben odziv 
ta  zato niso bile registrirane. 
Vrok je bil predvsem  v  tem , ker 
še nismo im eli izdelanega p rav il
nika, pavšalno ocenjevanje vred
nosti posamezne izboljšave pa je 
zelo kočljiva zadeva.

(Nadaljevanje n a  4. strani)

Izteka se leto inovacij, 
racionalizacij...

Nov tip vlagalca izdelkov v hladilno peč, ki deluje izključno s pnev
matsko regulacijo gibov. Poleg stroja je avtor Marjan Javoršek
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P red e lav a  s te k la  n e  tem elji sa 

mo n a  osebah, k i to  stek lo  p re 
delajo  v  končni izdelek , tem več 
je  še ce la  v e rig a  lju d i, s tro jev  in  
n ap rav , ki to  delo omogočijo.

Z godovina 'S tek larstva govori o 
..um etn ik ih  — ročn ih  ob likovalc ih  
stek la , k a te r ih  um etnosti jim  ne 
sm em o opo reka ti še sedaj, v en 
d a r  tud i n a  tem  področju  te h n i
k a  izpod riva  ročno  delo. Iz le ta  
v  le to  se  p o ra ja jo  nov i s tro ji za 
p rede lavo  s tek len e  m ase, novi 
s tro ji  za dbdelelvo kovliln, nove 
n a p ra v e  za p rip rav o  zm esi, novi 
ta liln i o b jek ti in  še bd lah k o  n a 
števali.

Omenim naj svoj spomin, k ak 
šna je  bila tovarna le ta  1953 — 
stara, lesena, nasploh dobro se 
m oram  zamisliti, d a  si pridobim  
v spomin staro  sliko. Tudi delo, 
k a r  se tiče izdelave orodja, je 
povsem drugačno. S tare stro je so 
zam enjali novi — novejši, tempo 
dela je  h itre jši In tudi kvaliteta 
izdelave m ora biti prilagojena 
novim napravam  v proizvodnji. 
Spom injam  sa, fcafoo so včasih 
strugarji ročno stružili modele 
za krogle, oble in  druge kom pli
cirane oblike, kako  so cizelerji 
ročke za vrčke obdelovali z v r ta 
njem , k a r  zdaj enostavno obde
lu je  kopirn i rezkalni stroj, kako 
so cizelerji tolkli z 1 kg težkim  
kladivom, k a r  zdaj pretežno ob
deluje z ividia rezkarji.

Tehnika napreduje, res n a  n e 
kem  področju h itre je, toda na
prej gre povsod. Uvod sem nam e
n il prav  zato, ker smo v strugar- 
ski delavnici zam enjali stružnico 
»WOTAN« ZIMMERMAN WER
KE D i s e 1 d o r  f iz  le ta  19.27, 
k ljubovala je  48 le t izdelavi n a j
težjih orodij za plafonere in  p re
še. V letu 1927 jo je  v delavnici 
sprejel tov. K oritn ik  Prane. Na 
nje j je  delal vse do svoje upo
kojitve.

S tružnica je  -bila za tiste čase 
m oderna, vendar p rim erna teda
n jem u času. Z leti so se pojav
lja la  dela, oz. oblike, ki jih  je 
bilo ročno na stružnici težko

Iz dela
samoupravnih organov
(N adaljevanje z 2. strani)

1. Skupščina p o d je tja  je  sp re
jela sklep, da se gozdne parcele 
prenesejo  v up rav ljan je  Gozdne
m u gospodarstvu  L jub ljana — 
o b ra t Trbovlje.

— Skupščina je  obravnavala 
predlog tovariša Ludvika Rancin- 
gerja  II. v zvezi z izplačilom  od
pravnine in  sp reje la  naslednji 
sklep:

1. Skupščina po d je tja  je  spre
jela sklep, da se 45. člen prav il
nika o delitvi OD dopolni in si
cer:

O dpravnina ob odhodu delavca 
v pokoj v višini dveh povprečnih 
OD na zaposlenega v SRS v p re
teklem  le tu  se izplača ob odhodu 
v-pokoj. Razlika nad dvem a pov
prečn im a osebnim a dohodkom a 
se izplača upravičencem  ob pogo
stitvi, ki je  vsako leto za 29. no
vem bra.

Gizela H ab jan

spe lja ti. K o ritn ik  F ra n c  si je  
zam is lil in  izdela l m ehansko  k o 
p irno  napravo , s k a te ro  sm o te 
d a j re š ili m a rs ik a te ri p rob lem  in  
to n ap rav o  u p o rab lja li do sedaj.

Se je  b ila  o h ran jen a , da  služi 
svo jem u nam enu , saj je  n a  n je j 
d e la l do u poko jitve  tov. K nez 
M irko  in  še n e k a te r i d rugi. Z 
p reu sm e ritv ijo  p ro izv o d n je  pred  
le ti n a  izdelavo  vse  v eč jih  raz- 
sv e tlja v n ih  te les im s tem  tež jih  
in  bol kom plic iran ih  orodij, n am  
je  n arek o v a lo  m is liti n a  n ak u p  
nove 's tružn ice  s k o p irno  n a p r a 
vo. K o sm o o p rem lja li to v a rn o  
z av to m ati za  p red e lav o  stek la , 
sm o vzporedno  o p rem lja li tu d i 
o ro d ja rn o  s s tro ji. G lede fin an c  
sm o p o rab ili ma boljšo  oprem o 
za TOZD — I, k a r  sm o tu d i k a 
sn e je  obču tili sam i, saj sm o zah 
te v n e jše  s tv a ri in  v eč je  m orali 
d a ja ti  v  obdelavo  celo v  s tro jn o  
to v a rn o  T rb o v lje  (STT). Tudli ta  
p o treb a  se je  u resn ič ila , sa j sm o 
dobili m oderno  stru žn ico  tip a  
ADA — P O T ISJE , izdelano  po 
ita lijan sk i licenci MORANDO.

D a je  p o tre b n a  d ob ra  op rem a 
za izdelavo  o ro d ja  nafrekuje že 
dejstvo , da  k u p c i zah tev a jo  vse 
h itre jšo  izdelavo  orodij, to  je , da 
je  ro k  od n a ro č ila  do izdelave  s te 
k len ih  izde lkov  k ra te k , posebno 
za  asortim aln m o d n eg a  znača ja . 
V ečje težave  im am o p rj n ab a v i 
sive litine , k e r  se  liv a rn a  F e r ra 
li!  Ž alec me drži v edno  dogovor
je n ih  rokov, to  p a  zato, k e r  svoj 
p ro g ra m  razšjirjai n a  d ru g a  po
d ro č ja  in  o stanejo  k ap a c ite te  za 
s tek la rs tv o  ip rem ajhne. N a tem  
pod ročju  m oram o v  le tu  1976 n a 
p rav iti k o ra k  n a p re j. V  n a s p ro t
nem  slu ča ju  si m oram o p o iska ti 
d rugega dobav ite lja .

Po novih  u s ta v n ih  n ače lih  go
sp o d a rje n ja  sm o ustanov ili v  s te 
k la rn i poleg o sta lih  TOZD tud i 
TOZD — o ro d ja rn a  s s tru g a rsk o
— cize lersko  delavnico .

V  sm islu  b o ljšeg a  gospodarje
n ja  sm o si zadali v  času  s ta b ili
zac ije  .več n a lo g  v  zače tku  le ta  
1975 in  s icer:
— V arčev an je  p r i  po rab i lit in e : 
O dpadek  sm o zm an jša li, k e r  sm o 
n a p ra v ili n ove p r ip ra v e  za obde
lavo po lvaljev . L e tn a  p o ra b a  sive 
l it in e  je  p rib ližno  180 000 kg.

P rih ra n e k  n a  o d padku  pa  2 — 
3  % .
— U stanov itev  la s tn e  rem o n tn e  
ek ipe:

Iz  podatkov  p re jšn jih  le t smo 
p o rab ili za p o p rav ila  s tro jev  le t
no 120 000 — 140 000 d in  — u- 
sluge  P rvom ajske . V  le to šn jem  
le tu  sm o v sa  p o p rav ila  izv ršili 
sam i im od p la n ira n ih  135 000 din 
p o rab ili okoli 40 000 din.
— V ju n iju  sm o v  o k v iru  s ta b i
lizac ije  ce lo tnega p o d je tja  k o r i
g ira li no rm e in  jih  povečali za 
8 —  1 0 %
— N ism o se zavedali, d a  tu d i 
v sa k a  K W h nekaj stane, zato so 
n am  ob m a licah  te k li stro ji, go
re le  luči... N a predlog d ružbeno 
po litičn ih  vodstev  sm o začeli z 
akc ijo  u g ašan ja  s tro jev  im luči 
m ed  m alicam i, k a r  znaša m esečni 
p r ih ra n ek  52000 din.
— T udi k a r  se tič e  bo ln iškega 
sta leža  sm o p rih ran ili . Iz  p o d a t
kov za p rv ih  9 m esecev sm o do
segli boln išk i sta lež  2,65 %  od 
p la n iran eg a  5,5 %.

Iz  p o d a tk o v  lahko  vidim o, da 
sm o neka j naloeg v sm islu  s ta 

bilizacije le  realizirali, ne dvo
m im  pa, da se d a  še k je  kaj p ri
hraniti.

Odločitev vseh članov TOZD — 
IV je, da preidem o z letoma 1976 
na poslovanje z proizvodnimi 
TOZD po tržnem  obračunavanju, 
s čim er se vodstva proizvodnih 
TOZD strin jajo . Po sedanjem  
(načinu Obračunavanja se efeklti 
'prihrankov ne odražajo direktno 
v TOZD, tem več podjetju  kot ce
loti. Z novim načinom  obračuna-

(Nadaljevanje s 3. strani)
Kot dokaz, da je po tej p la ti 

zavel nov veter, je nova inova
cija, katere avtor je  tov. JAVOR
ŠEK M arjan s sodelavci. G re za 
nov tip  vlagalca izdelkov v  h la
dilno peč, ki deluje izključno s 
pnevm atsko regulacijo  gibov. Za
enk ra t obratu je samo še poizkus
no v  delavnici, toda po prv ih  
rezu ltatih  sodeč je mnogo boljši, 
predvsem  pa veliko cenejši- qci 
obstoječih vlagalcav. Izdelam je 
iz dveh rab ljen ih  cilindrov od IS 
Strojev, ki bi jih  sicer prodali 
za staro železo. Z razliko od .po
dobnih uvoženih stro jev  delu je 
brez elektrom otorja in im pulzne
ga bobna, obenem pa je na njem  
mogoča kakršna koli regulacija 
hitrosti oziroma dolžina tra jan ja

van ja  bi se povečala zain teresi
ranost za boljše delo, p rih ranke 
in  vplivalo n a  boljšo stim ulacijo 
vseh zaposlenih.

Ne smemo p a  pozabiti, da si 
s tem  nalagam o tudi večje brem e 
v prim erih  slabega dela, meizvr- 
ševanja rokov, rizika glede kva
lite te  m ateriala' in  še mogoče ne
katerih  drugih, za sedaj nam  n e 
znanih primerov.

Vodja TOZD — IV 
K arl Dragar

posameznih gibov. Po predvide
van jih  n a j bi ta  vlagalec počasi 
zam enjal že obstoječe naprave na 
večini strojev v TOZD II. Tudi 
ta  p rim er bo pristojen odbor ob
ravnaval in  v  skladu s p raviln i
kom njegove avtorje prim erno 
nagradil.

Vesel bii bil, če bi moj članek 
nalete l pri članih koldktiva na 
ugoden odmev s tem, da bi člani 
dojeli velik družbeni pomen no
va torske dejavnosti, k a r bi doka
zali z vedno novim i prijavam i 
izboljšav, izumov itd. Tudi s tem  
lahko .veliko pripomoremo k  s ta 
bilizaciji našega gospodarstva, 
k a r je  posebno še v  sedanjem  
trenu tku  tako zelo pomembno.

K oritn ik  Matiče

PONOVNO IZIDE KNJIGA 
0  ČRNI ROKI

Najbolj iskana kn jiga letos p ri nas je  bila Jožeta Vidica 
PO SLEDOVIH ČRNE ROKE. P rva  naklada 7.000 izvodov 
je  bila razprodana v  dveh tednih. P rv i bralci so poslali av
to rju  nekaj pripom b, opozorili so ga na zločine, zločince in 
žrtve, ki zanje še n i vedel, in  Jože Vidic se je  znova podal 
po sledovih črne roke, da je  knjigo dopolnil. K njiga je  n a 
rasla  za nad 100 stran i im bo ponovno 'izšla 20. decembra. 
Bralci, ki bi knjigo naročili p red  izidom  in jo p lačali do 15. 
decem bra, jo dobijo za 180.— dn, kolikor je veljala p rv a  iz
daja. Po 15. decem bru bo cena knjige zaradi povečanega 
obsega 202.— din.

Naročila je  treba poslati na naslov:

Založba Borec 
61001 L jubljana 
M iklošičeva 28 

p. p. 203

H krati z naročilom  je treba nakazati 180.— din po po
ložnici na račun  štev. 50101-603-45772 s pripisom  »Za črno 
roko«

Založba vam  še posebej priporoča naslednje svoje izdaje:

Jože Vidic: ZLOČIN PRI LENARTU 160,— din

Vinko Trimkaus: OBVEŠČEVALCI 190,— din

Spectator PM A FIJ A VČERAJ IN DANES 185,— din

IZTEKA SE LETO INOVACIJ, 
RACIONALIZACIJ...



IZ DELA OBČINSKE SKUPŠČINE
V mesecu novem bru 1975 je  bi

lo glede na predložene točke 
dnevnega reda, ki jih  je  predložil 
izvršni svet skupščine občine 
H rastnik, sklicano skupno zaseda
n je delegatov zbora združenega 
dela, zbora krajevnih  skupnosti in 
družbenopolitičnega zbora, skup
no zasedanje zbora združenega 
dela in  zbora krajevnih  skupno
sti in  ločeno zasedanje zbora 
združenega dela skupščine občine 
H rastnik.

Na 11. zasedanju zbora združe
nega dela, zbora 'krajevnih skup
nosti in  družbenopolitičnega zbo
ra  skupščine občine H rastnik, ki 
je  bilo 18. 11. 1975, so bili spre
jeti naslednji pom em bnejši skle
pi:

Delegati vseh treh  zborov skup
ščine občine H rastn ik  so sprejeli 
osnutek izhodišč za sestavo sred
njeročnega program a razvoja ob
čine H rastn ik  1976—1980 v bese
dilu, k o t ga je p rip rav ila  komisi
ja  za družbeno načrtovanje pri 
skupščini občine, s  predlogi za
ključkov izvršnega sveta skupšči
ne občine H rastn ik  k  tej oceni.

Delegati zbora združenega dela, 
zbora krajevn ih  skupnosti in 
družbenopolitičnega zbora skup
ščine občine H rastn ik  priporočajo 
delovnim  ljudem  in delavcem v 
TOZD, OZD, SIS in  v krajevnih  
skupnostih, ki so v novem  sistem u 
p lan iran ja  nosilci procesa sam o
upravnega planiranja, gospodar
skega, socialnega in prostorskega 
razvoja, da bi v  prihodnje posve
tili večjo pozornost ko t doslej, v 
postopku za oblikovanje skupne 
politike v družbenem  planu, ki ga 
sprejm e občina, republika in  fe
deracija.

Delegati vseh treh  zborov skup
ščine občine H rastn ik  so zadolžila 
kom isijo za družbeno načrtovanje 
pri skupščini občine H rastnik, da 
le -ta  pokrene vse potrebeno, da se 
bodo uskladitve razvojnih kon
ceptov m ed nosilci p lan iran ja 
opravile pravočasno, k ar je  p red
pogoj za pravočasno pripravo in 
sprejem  družbenega p lana razvo
ja  občine H rastn ik  1976—1980.

Delegati vseh treh  zborov skup
ščine občine H rastn ik  niso im eli 
pripom b dn dodatnih predlogov na 
besedilo osnutka resolucije o druž- 
beno-ekomomski politiki in razvo
ju  SR Slovenije te r  neposrednih 
nalogah v letu 1976 te r na osnutek 
Resolucije o skupni politiki eko
nomskega in  socialnega razvoja 
Jugoslavije v letu  1976.

Delegati vseh zborov skupščine 
občine H rastnik, so sprejeli sklep 
o podpisu družbenega dogovora o 
načinu uporabe in  u p rav ljan ja  s 
sredstvi solidarnosti za odpravlja
n je posledic naravnih  nesreč.

Delegati zbora združenega dela, 
zbota krajevnih  skupnosti in druž
benopolitičnega zbora skupščine 
občine H rastn ik  so sprejeli sklep 
o uporabi 75 %  zbranih sredstev 
v letu  1975 po zakonu o oblikova
n ju  sredstev solidarnosti za od
p rav ljan je  posledic naravnih  ne
sreč, in  sicer za odpravo neposred
nih posledic potresa na K ozjan
skem, v  besedilu kot jim  je bil 
posredovan s strani izvršnega sve
ta  skupščine občine H rastnik.

Delegati vseh treh zborov skup
ščine so potrdili sam oupravne spo
razum e o ustanovitvi naslednjih 
sam oupravnih interesnih skupno
sti v občini H rastn ik : občinske iz
obraževalne skupnosti, H rastn ik ; 
občinske skupnosti otroškega var

stva, H rastn ik ; ku ltu rne skupno
sti, H rastn ik ; te lesnokulturne 
skupnosti, H rastn ik ; občinske 
zdravstvene skupnosti, H rastn ik ; 
občinske raziskovalne skupnosti, 
H rastn ik ; občinske skupnosti so
cialnega varstva.

Sam oupravni sporazumi o usta
novitvi teh skupnosti so bili spre
jeti v  besedilu te r  s pripom bam i 
in  dopolnitvam i, kakor jih  je 
predlagal izvršni svet skupščine 
občine H rastnik.

Delegati vseh zborov skupščine 
občine H rastn ik  so potrdili s ta tu 
te  sam oupravnih in teresnih  skup
nosti: občinske izobraževalne
skupnosti H rastnik, občinske 
skupnosti otroškega varstva H rast
nik, ku ltu rne skupnosti H rastnik, 
občinske skupnosti socialnega v ar
stva H rastnik, telesnokulturne 
skupnosti H rastnik, s sprem em 
bam i in dopolnitvami, kakor jih  
je  predlagal izvršni svet skupšči
ne občine H rastnik.

Za predsednika občinskega so
dišča Trbovlje so delegati vseh 
treh  zborov skupščine občine 
H rastnik, izvolili F ranceta NUN- 
ČIČA, dosedanjega predsednika 
tega sodišča.

Za medobčinskega javnega p ra 
vobranilca so delegati zborov 
skupščine občine H rastn ik  im eno
vali tov. F ranceta ŠERGANA, do
sedanjega m edobčinskega javnega 
pravobranilca.

Delegati zborov skupščine obči
ne H rastn ik  so im enovali za 
družbenega pravobranilca sam o
up rav ljan ja  za območje občine 
H rastnik, Trbovlje in  Zagorje ob 
Savi, tov. F lorjana-C veta PLEV
NIKA, roj. 6. 3. 1931 v Trbov
ljah, stanujočega v  Trbovljah, Vo- 
denska cesta 38.

Član izvršnega sveta skupščine 
občine H rastnik, načelnik oddelka 
za gospodarstvo in  finance, je de
legate vseh treh  zborov seznanil z 
naslednjim i inform acijam i:

Informacije v zvezi s stanarina
mi :

Na 10. skupnem  zasedanju dele
gatov zbora združenega dela, zbo
ra  krajevnih  skupnosti in družbe
nopolitičnega zbora, dne 16. sep
tem bra 1975, je  bilo med ostalim  
govora tudi v  zveži s stanarinam i.

Na tem  zasedanju je bilo reče
no, da naj izvršni svet skupščine 
občine H rastn ik  sproži postopek 
pri predlagateljih  družbenega do
govora o politiki s tanarin  za spre
membo sprejetega družbenega do
govora o politiki s tan arin  v  tem  
smislu, da se začetne stanarine 31.
12. 1974 lahko do 31. 12. 1975 po
večajo do 25 %.

S tem  v  zvezi je  izvršni svet n a
slovil ustrezni dopis n a  ‘Zvezo 
stanovanjskih skupnosti v L jub
ljani, n a  republiški sek re taria t za 
urbanizem  in n a  skupnost sloven
skih občin. V tem  dopisu je izvrš
ni svet skupščine občine H rastnik 
navedel med ostalim, da je veči
na občin podpisnic družbenega 
dogovora presegla dovoljeno po
večanje 25 %  na stanarino ugo
tovljeno v  le tu  1972; v občini 
H rastn ik  znaša to povečanje 37 %.

Izvršni svet je  predlagal Zvezi 
slanovanskih skupnosti Slovenije, 
ki je bila v le tu  1975 predlagatelj 
družbenega dogovora o politiki 
stanarin , ki ga je  podpisala veči
na občin v Sloveniji, d a  skupno s 
sekretariatom  za urbanizem  in 
skupnostjo slovenskih občin prič

ne postopek za sprem em bo druž
benega dogovora o politiki s tana
rin  v letu  1975,. tako da se stana
rine, zatečene 31. 12. 1974 do 31.
12. 1975 lahko povečajo največ do 
25 %, kar je  v skladu z republiško 
resolucijo in  v skladu z m edre
publiškim  dogovorom o izvajanju 
politike cen v letu  1975 (Uradni 
lis t SFRJ, št. 7/75).

Izvršni svet je  ob razpravi ugo
tovil, da glede na to, da so pod
pisniki družbenega dogovora veči
na slovenskih občin, posamezna 
občina stanarin  ne m ore znižati 
oziroma sprem injati družbenega 
dogovora, če to n e  stori večina 
podpisnikov.

S tem  v zvezi je  izvršni svet 
skupščine občine H rastn ik  prejel 
odgovor od republiškega sekreta
ria ta  za urbanizem , kd pravi:

»Glede na vaš dopis št. 68/75 z 
dne 18. 9. 1975, naslovljen na Zve
zo stanovanjskih skupnosti Slove
nije, vam  sporočamo, da menimo, 
da ni razloga za spremembo dogo
vora o politiki stanarin  v letu 
1975, ker dogovor ni v nasprotju  
z m edrepubliškim  dogovorom o 
izvajanju  politike cen v letu  1975 
(Uradni lis t SFRJ, št. 7/75).

M edrepubliški dogovor določa 
le m ejo za povečanje stanarin  in  
kom unalnih storitev, skupaj za 
največ 18 %, za razm erje decem
ber 1974—decem ber 1975. Dogovor 
o politiki stanarin  v letu  1975 v 
SR Sloveniji določa povišanje sta
narin  za 25 %  glede n a  novo toč
kovanje iz le ta  1972, ne pa na sta 
narine iz decem bra 1974. Tiste ob
čine, ki niso realizirale novo toč
kovanje takrat, ko je  bilo to z za
konom določeno, lahko sedaj, z 
ustrezno m anjšim  zvišanjem  cen 
kom unalnih storitev v  letu  1975, 
dosežejo takšen nivo skupnega po
večanja stanarin  in kom unalnih 
storitev, da to povečanje ne pre
sega m eje določene z m edrepub
liškim dogovorom.«

Iz tega izhaja, da v  le tu  1975 ne 
bo prišlo do sprem em be družbe
nega dogovora in  do sprem em be 
stanarin .

Informacija v zvezi z gradnjo 
stanovanjsko-poslovnega objekta 
na Trgu Franca Kozarja v Hrast
niku:

Menimo, da je  potrebno, da ob
vestimo vse delegate občinske 
skupščine tudi v zvezi z gradnjo 
poslovno-stanovanjskega objekta 
na Trgu F ranca K ozarja v H rast
niku.

Glede n a  to, da nekateri občani 
ugibajo in razprav lja jo  o razno 
raznih težavah in  cenah, vas želi
mo obvestiti, da je  objekt v peti 
fazi gradnje in  da so zanj zago
tovljena vsa finančna sredstva. 
Ob začetku gradnje je  bila skle- 
njenajpogodiba z izvajalcem  del 
za 11,500.000 din. Rok dovršitve je 
bil p rav  tako določen s pogodbo, 
in  sicer 29. 11. 1975, k i pa je  bil 
sporazum no z izvajalcem  del 
sprem enjen na konec leta 1975. 
Glede na to, da so pri izgradnji 
tega objekta nastopile objektivne 
in subjektivne težave, je  razum 
ljivo, da objekt v tem  roku ne bo 
dograjen, am pak se bo izgradnja 
zavlekla po vsej verjetnosti za 2 
do 3 mesece. Kot objektivno teža
vo pri gradnji je  treba upoštevati 
težavnost terena, ki je zlasti na 
tem  območju izredno kritičen, za
to  je bilo tudi fundiran je in osta
la dela znatno daljša kot je bilo

predvideno z operativnim  progra
mom dela. Kot subjektivno teža
vo pa moram o upoštevati težave 
s strani projektantske organizaci
je, ki je s precejšnjim i zamudami 
dostavljala posamezne izvedbene 
načrte, tako da izvajalec ni mogel 
pravočasno zagotoviti in  izvajati 
svojih del po programu, ki si ga 
je  postavil.

V skladu z ugotovitvami med 
izvajalcem  del in  investitorjem  — 
vedeti moramo, da pri tem  objek
tu  zastopa vse investitorje, tj. 
L jubljansko banko, Zavarovalnico 
SAVA, TKI H rastnik, solidarnost
ni sklad in  skupščino občine 
H rastn ik  — občinska skupščina 
kot koordinator m ed vsemi temi 
soinvestitorji.

V mesecu oktobru 1975 je inve
stito r skupaj z izvajalcem  del 
ugotovil skladnost del, kakor tu 
di stroške gradnje. Ugotovljeno je 
bilo, da znašajo podražitve nekaj 
izpod 700.000 dinarjev, da pa bo
do znašali celotni stroški gradnje 
tega objekta okrog 15,080.000 di
narjev. Z vsemi soinvestitorji je 
bil dosežen sporazum in zbrana 
dodatna sredstva za pokritje 
stroškov pri izvajanju  del. Odprto 
je ostalo le  vprašanje financira
n ja  ureditve okolice oziroma ure
ditve ceste mimo tega objekta, ki 
pa bo predm et razprav v prvih 
mesecih leta 1976.

Informacija v zvezi z gradnjo 
zaprtega kopališča pri osnovni šo
li NHR v Hrastniku na Logu

Na zasedanju delegatov vseh 
zborov skupščine občine H rastnik, 
dne 28. 3. 1975, je bila podana ob
širna obrazložitev o zbiranju 
sredstev krajevnega sam oprispev
ka in prispevka organizacij zdru
ženega dela za gradnjo objektov 
negospodarskega značaja ter ob
razložen predlagani projekt za iz
gradnjo zaprtega kopališča pri os
novni šoli.

Delegati so, poročilo o zbiranju  
sredstev sprejeli s tem, da je  bilo 
ugotovljeno, da se je v letih 1972, 
1973 in  1974 zbralo 4,508.000 din 
ali 78,2 %  več kot je bilo predvi
deno ob uvedbi samoprispevka. S 
stran i delovnih organizacij pa je  
bilo v tem  času zbranih le
3,634.000 din oziroma 50,3 % več 
kot je bilo predvideno. Na tem  
zasedanju je  bil, kot že povedano, 
spreje t projekt za izgradnjo po
kritega bazena s predlogom finan
ciranja. Sklenjeno je bilo, da na
stopa kot investitor skupščina ob
čine H rastnik. P rav  tako je  bil na 
tej seji podan celotni tehnični opis 
projekta, sk ratka  obrazloženo je 
bilo, kako bo objekt zgrajen in 
kako se bo dalo po zgraditvi ob
jek t koristiti.

P redračunska vrednost objekta 
se giblje okrog 8.000.000 din po 
cenah iz ju lija  1975. P redvideva
mo, da bo objekt sofinanciran iz 
1 %  sam oprispevka v višini blizu
4.000.000 din. razliko pa bodo pri
spevale TOZD in  OZD v letoš
njem  letu in letu 1976.

V zvezi s pričetkom  del velja 
omeniti, da so sedaj zadeve stekle 
tako daleč, da smo tik  pred iz
dajo gradbenega dovoljenja in da 
je  s podjetjem  LESNINA. TOZD 
»Pristan« iz L jubljane dosežena 
dokončna cena. ki se giblje v vi
šini 8.000.000 din im da bo možno 
z deli pričeti v mesecu decembru 
tega leta.

(Nadaljevanje n a  6. strani)



SINDIKATI V PRIZADEVANJIH ZA POVEČANJE PRODUKTIVNOSTI
Poziv sveta Zveze sindikatov Jugoslavije vsem organom in organi zacijam  sindikatov in zveze sindikatov

Občinskim organizacijam  dn organom sindikatov in  zveze sin
dikatov priporočamo, d a  po svojih usta ljen ih  poteh čim prej sezna
nijo vse izvršne odbore osnovnih organizacij sindikatov s pozivom 
sveta Zveze sindikatov Jugoslavije o nalogah sindikatov v priza
devanjih  za povečanje produktivnosti dela, sprejetih  16. oktobra
letos !

Na 4. seji 16. oktobra letos je 
svet Zveze sindikatov Jugoslavije 
obravnaval ak tualne probleme 
gospodarske stabilizacije in  ne-

(Nadaljevanje s 5. strani)
Omeniti velja tudi, d a  je  p ri

spela iz uvoza vsa oprema, tj.: ko
rito, čistilne naprave in  vsi ostali 
pripomočki.

S podjetjem  »Pristan«, ki bo iz
vajalo  inženiring v  zvezi z grad
njo tega objekta, je  tudi dogovor
jeno, da bo gradnja bazena za
ključena in  objekt izročen svoje
m u nam enu do 30. 9. 1976.

P rav  tako bo investitor predal 
vse posle TOZD »Pristanu« iz 

. L jubljane, ki bo izvedlo vsa dela 
v obliki inženiringa, za k ar je p ri
prav ljen  koncept pogodbe.

Informacija v zvezi s postavit
vijo oddajnika na Kumu za pre
nos II. programa RTV Ljubljana

Na številna delegatska vpraša
n ja  v preteklem  in letošnjem  letu  
na skupščinah občin Brežice, 
H rastnik, Krško, Laško, L itija, 
Sevnica, Šentjur, Šm arje, T rbov
lje  in  Zagorje ob Savi glede zago
tovitve II. TV program a, nas je 
vodilo k odločitvi, d a  smo se na 
področju 10 občin dogovorili za 
enoten pristop k  reševanju  tega 
vprašanja.

V razgovoru m ed predstavniki 
RTV L jubljana,predstavniki druž
benopolitičnih organizacij te r  
skupščino občine Trbovlje je  bilo 
dogovorjeno, da naj se skliče se
stanek predsednikov vseh 10 ob
čin, na katerem  bi se dogovorili 
za skupno akcijo. Ta sestanek je 
bil 6. jun ija  1975 v  Trbovljah. Na 
tem  sestanku so se predstavniki 
im enovanih občin obvezali, da bo
do pridobili 6,000.000 d in  k red it
nih sredstev za postavitev TV od
dajn ika na K um u za prenos II. 
program a. Glede na to, da ta  sred
stva ne zadoščajo za realizacijo 
investicijskega program a, so se 
pri izvršilnem  odboru, republiške 
konference SZDL dogovorili, gle
de na to, da je  ta  dejavnost po
sebnega družbenega ' pomena, da 
m orajo za to poskrbeti vse druž
bene skupnosti.

Predvideno je, da bodo znašali 
stroški izgradnje tega objekta 
okoli 20,000.000 din s tem, da kot 
že povedano, prispevajo navedene 
občine 6,000.000 din sredstev v  ob
liki posojila. Z resolucijo o druž- 
beno-ekonomskem razvoju SR 
Slovenije za leto 1976 je  predvi
deno, da bo ta  investicija stekla 
in tako je  pričakovati, da bomo v 
letu  1976 lahko gledali tudi II. 
program  RTV Ljubljana.

S pretvornikom  na Kumu, k a
kor tudi z ustreznim i ureditvam i 
na Kovku, bo podana možnost, da 
bodo vsi prebivalci z območja n a 
še občine lahko gledali tudi II. te 
levizijski program.

Prednjo inform acijo dajem o na 
znanje vsem  delegatom  prav  za-

posredne naloge sindikatov v ak 
ciji za povečanje produktivnosti 
dela. Svat ZSJ je  sprejel ; p red 
sednikovo poročilo in  poziva vse

radi različnih vprašanj in  ugibanj 
v zvezi z gledanjem  II. TV pro
grama.

— 0 —

Na 10. zasedanju vseh zborov 
skupščine občine H rastn ik  so de
legati postavili naslednja delegat
ska vprašan ja izvršnem u svetu in  
upravnim  organom skupščine ob
čine H rastnik, na ka tera  so dobili 
naslednje odgovore:

KASTELIC Jože — delegat KS 
Hrastnik — zgornji del:

Zakaj se obračunavajo obrato
valni stroški npr. pri borčevskih 
stanovanjih, ker po mnenju de
legata teh stroškov tu sploh ni?

ODGOVOR: Predstavniki samo
upravne stanovanjske skupnosti 
so ob sklicu zborov stanovalcev in 
hišnih svetov seznanili vse pred
sednike hišnih svetov, da jim  je 
na razpolago pri strokovnih služ
bah sam oupravne stanovanjske 
skupnosti izvleček odloka o tem, 
kaj se šte je  za investicijsko vzdr
ževanje, revitalizacijo, tekoče 
vzdrževanje, up rav ljan je  .in obra
tovanje stanovanjskih hiš.

Sam oupravna stanovanj, skup
nost ugotavlja, d a  se pri strokov
ni službi SSS zglasila le dobra po
lovica predsednikov hišnih svetov.

PETAN Marjeta, delegat skup
nih služb Steklarne Hrastnik:

Zakaj so se cestna dela v KS 
Praprotno ustavila?

ODGOVOR: Tov. PETAN M ar
jeti je  bil dne 24. 10. 1975 posre
dovan na njeno vprašanje odgo
vor KS H rastn ik  — zgornji del.

—0—

Na 5. skupnem  zasedanju dele
gatov zbora združenega dela in 
zbora krajevn ih  skupnosti skup
ščine občine H rastn ik  pa so dele
gati sprejeli odlok o zazidalnem 
načrtu  Log S-6 v  predloženem  be
sedilu, stališča in  sklepe izvršne
ga sveta skupščine občine H rast
nik, po katerih  se dopolnitóoku- 
m entacija (programski in tehnič
ni del).

Delegati zbora združenega dela 
skupščine občine H rastn ik fso  na
4. ločenem zasedanju dali soglasje 
za vključitev  Revirske delavske 
univerze Trbovlje v  Šolski center 
Trbovlje.

Revirski delavski univerzi T r
bovlje pa so priporočili, naj pro
uči in  po možnosti organizira na 
območju občine H rastn ik  ustrez
ne poklicne šole oziroma njihove 
oddelke glede na potrebe gospo
darstva.

Sekretariat 
skupščine občine 

H rastnik

organ izac ije , v o d stv a  in  o rg an e  
s ind ikata , na j povsiod, k je r  de lu 
je jo . ugotovijo  k o n k re tn e  re z e r
v e  za p o večan je  p ro d u k tiv n o s ti 
dela irai ekonom ičnosti poslova
n j a,. n a to  p a  n a j sk u p a  z organi 
sa m o u p ra v lja n ja  im z drug im i 
o rgan i u k rep a jo  za  povečan je  
p ro d u k tiv n o sti to  dohodka.

P ro d u k tiv n o s t de la  v  z ad n jih  
le tih  počasneje  n a ra šč a ,. k a r  se  
je  pokazalo  zlasti letos. N ujno  
je. da s še bolj široko  akc ijo  ta k š 
no težn jo  obrnem o v  k o r is t po
v ečan ja  p ro d u k tiv n o s ti v. širšem  
sm islu  in  v  pov ečan je  d ru žb e
nega dohodka.

Z ao sta jan je  ra s ti  p ro d u k tiv n o 
sti de la  p r i n a s  n i posled ica te h 
n ične  ra v n i op rem e to  o p rem lje 
nosti dela, tem več je  posledica 
po m an jk ljiv o sti v  sp lošn i d ru ž 
beni o rg an iz iranosti dm v  slabosti 
o rg an izac ije  de la  in  poslovan ja . 
V elike reze rv e  za  p o v ečan je  do
hodka so v  o rg an iz iran ju  zd ru 
ženega dela  n a  vseh  ra v n e h  po 
načelu  dohodkovnih  odnosov  to  
v  u sk la je v an ju  teh n ičn o  teh n o 
loške- -organizacije, s tem i odnesi.

A kcijo  za večjo  p ro d u k tiv n o st 
v n as led n jem  o b d o b ju  je  n u jn o  
treb a  povezati z  izdelavo  sam p- 
up rav rtih  to  d ru žb en ih  n ač rto v  
in  sporazum ov  o zd ru žev an ju  de
la  in  s red stev  v  rep ro d u k c ijsk e  
celote.

S vet Z ŠJ p o u d a r ja  p o treb o  po 
o k rep ljen i d ružben i 'a k c ij i . s in d i
katov , o rganov  sam o u p ra v lja n ja  
in  v seh  d ru žb en ih  d ejavn ikov  za 
po litik i, s  k a te r im  bodo spodbu 
ja li :
— h itre jše  n a ra šča n je  p ro d u k tiv 
nosti to  ekonom ike d e la  v  vseh 
o rgan izac ijah  d ruženega dela;
— h itre jše  zd ru žev an je  dela  in 
s red stev  te r  g rad itev  sam o u p rav 
n e  o rgan izac ije  zd ruženega d ela ;
•— o d p rav ljan je  p rev e lik ih  ra z lik  
v  u s tv a rjen e m  'dohodku n a  . de
lavca  (petk ra t, d e se tk ra t to  celo 
do d v a jse tk ra t m e d  o rg an izac ija
mi, k i po slu je jo  pod en ak im i po
goji) ;
— bo ljše  to  p o po lne jše  izko rišča
n je  k ap a c ite t in  razpo ložljiv ih  
sred stev ;
— o d p rav ljan je  vzrokov  za v e li
k e  zaJoge. n ep o ra v n an e  rač u n e  
in  n e lik v id n o st;
— rac io n a ln e  in  d ružbeno  p o tre b 
ne  naložbe.

Težišče ak c ije  s in d ik a to v  n a j 
bo v  te m eljn ih  o rgan izac ijah  
zd ruženega d e la  za  isk a n je  ko n 
k re tn ih  rešitev , k a te r ih  izvedba 
bo povečala  p ro d u k tiv n o st dela.

S in d ik a ti se bodo še  n a p re j 
zavzem ali za  to, da  se:
— h itre je  izob liku je jo  in  u v e lja 
v ijo  s tim u la tiv n e  o b lik e  d e litv e  
po delu  dn delovnih  re z u lta tih ;
— trd n o  poveže n a ra šč a n je  oseb

nih dohodkov in  vseh oblik po
rabe z naraščanjem  pnoduktivno.- 
sü  in  dohodka;
— vodi sta len  in  vztra jen  boj 
proti vsem oblikam  nedelavnosti 
in  nediscipline;
— odkriva in izkorišča.vse druge 
rezerve za povečanje produktiv
nosti in  dohodka;
— nasprotuje vsem. ki s svojim  

. ravnanjem  ali odporom otežko-
čajo to akcijo.

Svet ZSJ poudarja , da je treb a  
akcijo sindikatov v  boju za večjo 
produktivnost in  ekonom ičnost 
dela najtesneje povezovati s h i
trejšim  uresničevanjem  družbe
nih dogovorov in  sam oupravnih 
sporazumov o p ridob ivan ju  in  de
litvi dohodka — zlasti z izdelavo 
osnov in  menil za individualno 
delitev po delu  in  delovnih re
zultatih  dela dn m aterialno sti
m ulacijo v vseh tem eljnih in  
drugih organizacijah združenega 
dela.

Organizacije sindikatov in  or
gani sam oupravljanja naj zago
tovijo itudli takšne spremembe, da 
se bo z osebnim dohodkom spod
bujalo dalo, 'delovne rezultate, 
produktivnost, radonalizatorstvo, 
inovacije in  iznajdi,feljstvo. P rav  
tako je nujino. d a  se m erjenje de
lovnih rezultatov razširi n a  čim 
večje število delavcev, da bodo 
vanj zajeti tudi organizatorji 
proizvodnje to  k ad ri v  Skupnih 
službah, saj se  bo s tem  povečal 
tud i njihov in teres za večjo pro
duktivnost dela  in  za večji do
hodek.

Osnovna norm a aktivnosti sin
dikatov naj bo proučevanje lin 
'prenašanjla! pozitivnih izkušenj 
iz prakse organizacij združenega 
delaj, ‘kij z razv ijan jem  sam ou
pravn ih  dohodkovnih odnosov 
dosegajo n a  j več j o produktivnost 
in  dohodek.

P roučevanje rezultatov pro
duktivnosti in  poslovanja bodo 
sindikati organizirali po panogah 
in  grupacijah sorodnih proizva
jalcev n a  podlagi1 prim erja ln ih  
kazalcev o poslovnosti. Z rezulta
ti naj bo seznanjen vsak dela
vec, d a  m u bodo. jasni n e  le vzro
ki za m orebitno m anjšo proizvod
njo, izgubljen  dohodek, majnjšS 
obseg sredstev za akum ulacijo, 
za osebne dohodke, za skupno po
rabo  itn., itgmveč d a  m u bodo 
poznani tudi načini za izboljša
n je stanja.

Še intenzivnejše vključevanje 
vseh organizacij in  organov sin
dikatov to  zveze sindikatov v  sta
bilizacijsko akcijo s prizadevanji 
za povečanje produktivno'Sti dela 
v najširšem  simislu bo naš na j
večji prispevek k  uresničevanju 
nove ustavne ureditve.

SVET ZVEZE SINDIKATOV 
JUGOSLAVIJE

OBVESTILO ČLANOM KOLEKTIVA — 
GRADITELJEM STANOVANJSKIH HIŠ

L jub ljanska ban k a  L jubljana, podružnica T rbovlje nas 
je  s svojim  dopisom  24. novem bra 1975 obvestila o m ožno
stih  varčevanja in pogojih  odobravan ja  k red ita  za gradnjo  
ali nakup  stanovanj.

Z aradi p reobsežnosti navodil ne m orem o v celoti ob
jav iti v »Steklarju«.

Z ain teresirane člane ko lektiva vabim o, da se oglasijo v 
našem  gospodarsko-planskem  sek to rju , k je r  si bodo lahko 
navodila ogledali in dobili tud i odgovor n a  m oreb itna  druga 
vprašan ja.

IZ DELA
OBČINSKE SKUPŠČINE



Nova značka steklarne Tovariš, hvala za...
Člani kolektiva OZD steklarne 

H rastnik so 15. novem bra letos 
dobili nove značke. V erjetno ve
čini ni znano, kako in  zakaj je 
nastala  taka značka, zato podaja
mo naslednjo obrazložitev.

vsej naši proizvodnji. Osnova je 
grafično predstavljen  del steklene 
struk tu re  (struktura in  z njo lom 
svetlobe je  značilen za mnogo 
steklenih izdelkov) v kateri se po
javi črka H. N adaljn ja obdelava

STEKLARNA HRASTNIK

Želja po lastn i znački je  v  stek
larni že dolgo prisotna. Tako sem 
dobil od d irek torja  podjetja na
logo, da pripravim  predlog značke 
in če je  potrebno, tudi zaščitnega 
znaka. Nalogo sem obdelal štud ij
sko po naslednjih  fazah:

1. Analiza obstoječega znaka 
steklarne. Gre za stilizirani zlati 
H na podolgovati črni podlagi s 
sivim  okvirjem, skratka tisti znak, 
ki je  na naših tiskovinah. K ljub 
dobri volji nisem našel v tem  zna
ku kakršnekoli prispodobe stek
larske stroke. Sicer je znak zelo 
kom pliciran in  o znački se p rav
zaprav sploh ne d a  govoriti — saj 
bi bila dolga par centim etrov. Sar 
me tiskovine so težke za ponatis 
(zato tudi občutne razlike v raz
ličnih ponatisih) in  tudi sicer kon
vencionalne, saj m ora adm inistra
torka naslove pisati dvakra t — na 
kuverto in  na dopis. G rafična upo
raba  tega znaka v embalaži itd. 
ne nudi zanim ivih variacij. Na 
podlagi analize sem izdelal dve 
novi varian ti zaščitnega znaka 
steklarne.

2. P rva  varian ta  novega znaka 
je korak naprej od obstoječega. 
G re za samo črko H, ki je tako 
stilizirana, da ustvari videz stek
lenega izdelka — kozarca. Znak 
je enostaven, nudi grafične varia 
cije, tiskovine so sodobne (z 
okenčkom na kuverti), tudi znač
ka je  sprejem ljiva. S laba stran  je 
m orda ta, da enostransko prikaže 
našo dejavnost — samo s kozar
cem (ali kelihom).

3. Druga varian ta  izhaja iz stek
la kot m ateriala, ker je  skupno

doda še napis in  seveda plastično 
in m aterialno predstavitev znaka 
— in to je steklena značka. Seve
da je od ideje do realizacije stek-
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lene značke bilo dovolj proble
mov. K ljub kritičnim , črnogledim 
in že k a r zlobnim pripom bam  (z 
redkim i izjem am i) tistih, ki bi mi 
strokovno ali drugače lahko po
magali, je izvedba značke uspela, 
najprej kot vzorec. Znak je nudil 
obilo grafičnih rešitev, tiskovine 
so sodobne. P riprav ljen  je  tudi 
predlog svetlobnega znaka na to
varni.

Celo študijo sem predstavil de
lavskim  svetom  TOZD in DSSS. 
Enotna odločitev je  bila za drugo 
varianto, ki je  tako postala nov 
zaščitni znak steklarne H rastnik. 
Uradno tega znaka še nismo re
g is tra li, ker bomo najprej pora
bili tiskovine s starim  znakom.

Na koncu še beseda o izvedbi 
nove značke: stekleni del je  izde
lan v  steklarni H rastnik, ploščica 
z litografijo znaka je  izdelana v 
Saturnusu, iglo je  izdelala A urea 
Celje, lepljenje igel (z aralditom ) 
pa je opravljeno v S aturnusu v 
Ljubljani.

Slavko Marčen

Mladina
Glede n a  situacijo v našem  pod

je tju  se m ora m ladina aktivno 
vključevati pri sanaciji stan ja v 
naši OZD. Mladinci smo sprejeli 
nekatere ukrepe, s katerim i želi
mo tem  bolje sodelovati v stabili
zaciji, vendar smo zaenkrat spre
jeli samo tiste, ki jiih lahko uspeš
no izvajamo.

Vse OO ZSMS v naši delovni 
organizaciji so sprejele svoj sta 
bilizacijski program, katerega tu 
di uresničujemo. Naj naštejem  le 
nekatere ukrepe:

— Glede na zelo velik odpadek 
v osnovni proizvodnji, morajo 
mladinci s kvaliteto dela poma
gati pri zm anjševanju loma.

— Glede na veliko porabo elek
trične energije, vode in  maziv se

Dogodek konec preteklega me
seca je  bil odločilen, da sem se 
odločil k  p isan ju  tega članka, M 
ni v ponos nikom ur, še najm anj 
pa renom iranem u avitojprevozndš- 
kem u podjetju  SAP, IjjUbljana. 
Znano je, da im a to  ipiodjetje svo
jo TOZD med drugim  tudi v T r
bovljah in  ki vrši prevozniške u- 
siluge tudi na področju hraistniš- 
ke občine.

Res je, da ni redkost, ko se 
avtobusno osebje ne obnaša na
sproti potnikom  tako, kot naj- bi 
se. Resnici na ljubo, se isto do
gaja tudi v  obratn i smeri. Vendar 
p a  je gotovo, -da sio posam ezniki 
v tovrstn ih  odnosih v ospredju. 
K er se tud i sam  večkrat poslu
žujem  uslug javnih  prevozniiih 
sredstev, sem b il večkrat priča 
»herojskim« izpadom posam ezni
kov. Lai mii-slijioj da je njihovo 
ravnanje edino pravilno  in ki se 
istovetijo z edinim  »zakonitim« 
lastnikom  prevoznega, sredstva, 
katerega upravljajo. Kot kaže, ti 
»junaki« še najm an j vedo, da je 
to le njihovo -delovno mesto, d-o 
katerega im ajo lepo napisane 
pravice in dolžnosti.

Ne bi rad  našteva l prim ere, ko 
je bilo povedanega vse preveč in 
storjenega mnogo premalo-. Zato 
naj povem  -samo -primer, ki sem 
ga n a  žalost tudi sam doživel.

Kot sem že. uvodom a omenil, 
s-e je  to zgodilo koncem  p re te
klega meseca, ta k ra t -ko je m raz 
že kar prijetno  b ril okrog ušes. 
Vsakom ur je  jasno, da v takšnih 
okoliščinah mi p rije tno  čakati na 
avtobus, katerega k a r  noče in  no
če biti. Otroci p-a takšno čakanje 
še to-liko težje prenašajo. No, in  
ta k ra t sem tud i jaz im el s seboj 
oba otroka (drugošolca 8 -let). 
Čakal sem na avtobusni postaji 
p ri Križišču na avtobusno zvezo 
za Dol. Da je avtobus i-mel -pri
bližno 8 m inut zamude, še niti 
ni toliko važno, predvem  še, ko 
sem kasneje videl, kateri voznik 
je n a  liniji.. Določenemu tovarišu 
je na-m-reč nekako v krvi, da ne 
spoštuje -voznega reda. Vzrok za 
ta  članek je  bil .pravzaprav voz
nikov »pozdrav« p ri m ojem  iz
stopu -na Dolu. Po. izredno »ugod
ni« vožnji, k je r smo v  pičlih treh  
mi-nutah prispeli do Dola, sem ob 
-izstopu om enjenega tov, voznika 
lepo opozoril, da njegov postopek 
ni -ravno prijeten, še posebno, ker 
je  n a  postajo p ri Križišču p ri
pelja l z veliko h itrostjo  te r  se 

ustavil dobrih 15 mdtrov niže kot

naj bi se. Dejal sem m u tudi, da 
bom ob podobnih prim erih  (saj 
tudi ta  n; bil prvi) -obvestil n je 
govo podjetje o njegovem -počet
ju. Odgovor, kakršnega sem do
bil, verjetno ni moč najti v no
benem slovenskem besedniku.

To, da mi je nam enil (z-bese
dam i seveda), da me bo po ' g . . . .  
-in dia mi ga bo razb il te-r me v r
gel z avtobusa in  še m arsikaj po
dobnega, je  ponavljal s takšno 
zagnanostjo in  tekoče -kot da bi 
recitiral -najlapši P rešernov ep 
(če ga pozna?). Šele ko je  videl, 
da so mojega m išljenja tudi o- 
stali potniki, je bil voljan zaip-reiti 
v ra ta  te r  o-dpeljati »svoj« avto
bus novim »avanturam « nasproti. 
Sicer -ne bi rad  obžaloval, ven-dair 
hudo 'dvomim, da je  bil om enje
nem u vozniku v tistem  tren u tk u  
alkohol tu j?

Naj še povem, d a  to ni prvi 
prim er huliganskega ravnan ja  
omenjenega voznika. Bil sem že 
-priča, ko je častil potnike z 
»igračkanjem « p ri odpiranju v ra t 
i-n podobno, vse to -pa vedno v 
prisotnosti m ladih deklet, v k a
te rih  očeh je  verjetno videl -sebe 
v vlogi, ne vem  kakšnega »osva
jalca« m ladih src. Ne vem  pa, 
če je  bil trdno prepričan, da tudi 
dekleta tako mislijo.

Zakaj sem pravzaprav pisal o 
tem  dogodku?

Omenjeno podjetje nam reč vršj 
tudi prevoze delavcev našega 
podjetja na -delo -in z dela. K er 
smo tudi n a  teh. progah večkrat 
priča inezaželehiih scen posamez
nikov voznikov, se mi zdi prav, 
da bomo o teh  stvareh v -kratkem 
spregovorili tudi kot člani kolek
tiva.

Im e iin p riim ek voznika, ki me 
je  »častil« in  p rip rav il k  pisanj-u. 
tega članka, ta k ra t nam enom a 
ne bom -omenil, v  upanju, da je 
to za prvič dovolj. Po drugi s tra 
ni pa pričakujem , da bo om enje
ni tovariš sprem enil svoj odnos 
do potnikov, k a teri s-o kanec 
koncev tud i Vir njegovih osebnih 
dohodkov. Sicer nisem  prepričan, 
da bo om enjeni napis po trkal na 
njegovo vest te r vzbudil v njem  
tisto, če-mur pravim o hum an od
nos!

Jože Premec
član predsedstva OOS
OZD Steklarne

in stabilizacijski ukrepi
bomo m ladi prizadevali z zapira
njem  pip, ugašanjem  luči m ed 
malico i-n po končanem  delu . . .

— Racionalno koriščenje stekle
ne mase in odprava napak.

— Za novo delovno silo m ora 
splošni kadrovski sektor organizi
ra ti sprejem ne tečaje, na katerih  
se bodo novodošli m ladi delavci 
seznanili s tehnologijo v našem 
podjetju.

— Odpadni m aterial moramo 
odlagati na za to odrejena mesta.

— Da bi bila proizvodnja čim 
kvalitetnejša, moramo poleg d ru
gih, tudi m ladinci skrbeti, da se 
bo čisto odpadno steklo odlagalo 
v za to odrejene vozičke in jih 
tako ločili od smeti, ki povzročajo 
slabo kvaliteto stekla.

— Osemurni delovni čas m ora
mo najracionalnejše izkoristiti.

— Prihodi in odhodi z  dela mo
rajo  biti točni.

— Pravilno koriščenje presled
kov, katere im a slikarnica.

— Čuvanje strojev in pripomoč
kov za delo.

— Zm anjševanje porabe litine 
na minimum.

— Cim racionalnejše koriščenje 
pisalnega pap irja  te r pisalnih pri
pomočkov.

M ladinska organizacija se bo z 
delovnimi akcijam i prizadevala k 
izboljšanju stan-ja našega podjet
ja. Ena akcija je  b ila meseca no
vem bra, vendar pa so akcije pred
videne tudi v drugem letu.



ftliagoiialno
V sedanjem  sam oupravnem  si

stemu od podpisa vseh samo
upravnih  aktov vključno tudi do
govarjanje, je  bil narejen ogro
men skok; vsaj k a r se zadnjega 
tiče. Mimo vseh teh dogajanj je 
praktično nemogoče biti povsem 
pasiven pni tako dinam ičnem  od
v ijan ju  vsakdanjosti.

Tudi ni mogoče prezreti vse, 
kar se okrog' nas dogaja od časa, 
ko so se ustanavljale TOZD, kajti 
to  je trenutno najbolj in n a j
učinkovitejši kompleks uveljav
lja n ja  delovnega človeka, delav- 
ca-samoiupravljalca. Res je, da je 
bilo uprav ljan je do nedavnega 
več ali m anj pasivno, bili so p re 
miki, priznam, toda vidno je bilo 
le tu  im tam. Zakaj je bilo v  pre
teklosti, pa tudi danes je  še p ri
sotno, skeptično gledanje na si
stem  sam oupravljanja, to nam  je 
več ali m anj vsem  jasno, zaradi 
tega, ker je bila inform iranost v  
okviru TOZD in OZD nezadost
na, nenačrtna im nekom pletna.

Dogajalo se je in  se še dogaja, 
da inform acije visijo na stenah, 
da so sam oupravni sporazumi ali 
n jih  osnutki, k i smo jih  pozneje 
izglasovali, bili vsak dan priso t
ni. toda bilo nam  je zelo malo 
m ar, kaj visi in  kaj iv teh osnut
kih piše. K asneje pa je bilo na 
zboru delovnih ljudi to  isto iz
glasovano in  pa potrjeno, in  ko 
se je vse odvijalo v praksi, smo 
znali šele ta k ra t k ritično ocenje
vati. ali smo storili dobro ali ne.

P rav  dobro je  zasnovana zam i
sel sam oupravljanja. K ajti v tej 
sam oupravi, m islim  v vseh odbo
rih, ki obstajajo ,v okviru TOZD, 
so prisotni in  delujejo ljud je — 
neposredni proizvajalci, ki tako 
ali drugače n e  bi bili prisotni p ri 
Vseh dogajanjih v TOZD ali 
OZD, k je r prebijejo  večji del 
časa.

Ta sam ouprava je  intenzivneje 
začela delovati zadnje 'leto, in  od 
tu  tudi izhaja, kajti rezu ltati dela 
so vidni skoraj povsod. Na tem 
m estu želim predvsem  prikazati 
delo v odborih TOZD-4. Torej, če 
je delo zaživelo in  če pravim , da 
so tu  prem iki, ne m orem  mimo 
dejstva, da smo si že dalj časa 
želeli, da pride do pristn ih  sti
kov tudi izven podjetja. Želeli 
smo si, da nam  še kdo 'drug, naj 
si bodi kdorkoli izven podjetja v 
okviru občine H rastnik, ali kdor
koli. razlaga naše delo, ali p ra 
vilno delujem o kot TOZD in  se 
držim o vseh okvirjev in  sporazu
mov v OZD, ali smo pravilno ra 
zumeli besedo stabilizacija im ne
om ejena solidarnost itd.

Vse te kom ponente smo želeli 
s trn iti v daljši pogovor, k a r nam 
je slednjič le uspelo. Pravim  
slednjič zato, ker im a vsak svoj 
delokrog in  svoje obveze do 
družbe kot tudi odgovornost, ki 
m era zares tem eljiti n a  odkrito
srčni razlagi. Toda o tem  malo 
kasneje. Če je  TOZD tem eljna 
funkcija sam ouprave z vsemi či
n itelji vred, potem  poglejmo, k a 
ko smo organizirani. V TOZD-IV 
deluje DS, ki je im el v letošnjem  
letu štiri redne seje. OOS tri, 
zbor delovnih ljudi, ki je  bil prav 
tako sklican trik rat, nadalje od
bor za plam in finance, ta  se se
sta ja pogosteje, je imel 16 rednih 
posvetovanj, nadalje odbor za iz
rekan je  ukrepov se je sestal dva

k ra t in pa koordinacija TOZD-IV 
se je  sestala štirik ra t.

Tu je še eden ključnih  odborov, 
in  to je odbor za družbeno kon
trolo, ki pa je  v svoji funkciji me 
samo pri nas. temveč tudi drugje 
še v povojih. To sam oupravno te 
lo še ni 'docela izkristalizirano .in 
bo potrebno še precej časa, kot 
tudi dela, da bo dobilo takšno vlo
go kot mu gre. Naj pripom nim , 
da na vseh teh posvetih oz. dogo
varjan ju  dosežemo prilično pozi
tivne rezu ltate  znotraj TOZD. 
Zakaj? Vsi predsedniki odborov, 
vključno sekretar ZK tesno sode
lujem o drug z drugim, tako da tu  
ni dileme sklepčnosti. M oram re 
či. da smo enotni im to tud i u re
sničimo, toda samo k a r  je v okvi
ru  TOZD. Vse druge funkcije in  
sklepi, ki presegajo TOZD, gredo 
pa m alce težje  v razpravo, kajti 
največkrat, ali pa skoraj vedno, 
vsaj v tem  le tu  mi mogoče deliti 
OD po rezu lta tu  dela. Tu se nam 
reč zatakne na horizontalni črti. 
Okvirno je to celo nemogoče do
seči. K aj si m oreta ena ali dve 
TOZD v okviru  OZD, če pozitiv
no poslujeta, ko pa so ina drugi 
stran i ostale TOZD. k i se borijo 
z vsakdanjim} težavam i in  ko
m aj dosežejo planirano ali so ce
lo pod planskim i nalogami. Zave
dati se pač m oram o nečesa, sicer 
je to grenko kot pelin, neom ajna 
solidarnost do drugih TOZD — 
kot je dejal rtov. d irektor dne 81.
10. 1975 n a  koordinacijski seji, ki 
je bila sk licana n a  njegovo željo 
ravno v zvezi s tem. kako  izp la
čati OD v TOZD. Dejal je: »Sa
mo z dogovorom z ostalim i TOZD 
je to možno, če oni s tem  sogla
šajo.« Torej DOGOVOR med 
vodji TOZD in odbori za plan in 
finance, seveda, če ti poslujejo 
pozitivno. Do tu  se popolnoma 
strin jam . Ne strin jam  pa se s 
tem. d a  potrebujem o za tak  do
govor reci in  piši celo leto — to 
ne, in  vidite to n i razum ljivo.

Vidite, k e r nam  te in  ipodobne 
organizacijske pom anjkljivosti 

. niso popolnoma jasne, smo poprej 
o tem  dogovoru sklicali oz. ga je 
sklical sekretar-O O  ZK v TOZD- 
IV tov. Kreže Drago, razširjen  
sestanek. O om enjenem  sekre tar
ju  ZK v  TOZD-IV m oram  reči 
zelo pohvalno, da je  aktiven in  
vesten pri izvrševanju nalog, ki 
m u jih  nalaga sam oupravna 
skupnost in  kot družba v celoti. 
P rav  on je bil tisti, ki je  pridobil 
za k ra tek  razgovor v TOZD-IV 
sekre tarja  ObK ZK tov. Logarja. 
Sestanek je  bil dne 30. 10. 1975 
ob 12.30 v  pisarni vodstva TOZD- 
IV. Dnevni red  jle obsegal tri toč
ke. in  sicer:

1. Ocena naše aktivnosti in  
enotnosti v  naporih za stabiliza
cijo.

2. Ponovitev akcije ZBIRANJE 
SREDSTEV ZA GRADNJO DI
JAŠKIH i n  St u d e n t s k i h  d o 
m o v .

3. Razno.
Uvodno poročilo je  podal tov. 

Kreže Drago in  ga v  celoti po
sredujem .

Sklepi 4. seje predsedstva CK 
ZKS in  10. seje .predsedstva CK 
ZKJ so zahtevali im zahtevajo od 
vseh kom unistov, da pristopijo k 
uresničevanju nalog pri nadalj
n jem  uveljav ljan ju  sam ouprav

nih odnosov in  politike gospo
darske stabilizacije. DPO v naši 
TOZD so z vso zavzetostjo p ri
stopili k  uresničevanju teh skle
pov. O bravnavali in  reševali smo 
pač problem e, k i so bili pereča za 
našo TOZD. Sprejeli smo tudi 
precej sklepov, in  m oram  reči, da 
smo vse realizirali, oziroma se 
držimo dogovorjenega in  to izva
jamo. Poudarjam , da to velja  za 
tiste sklepe, ka tere  smo lahko 
sam; rešili oz. zadolženi v naši 
TOZD. V inform acijo naj povem, 
da smo produktivnost dvignili za 
okrog 10 % s popravilom  norm. 
Zboljšali smo pogoje dela z n a
m estitvijo sesalca dvigala in p ri
pomočkov za vzpenjanje, počasi 
se u reju je orodjarna, odpadek 
smo zm anjšali n a  m inim um , saj 
znaša mogoče 2—3 %, poraba m a
te ria la  se je  zelo zm anjšala z 
bolj kontro lirano izdajo čekov in 
z nabavo nove žage za rezanje, 
energijo prihranim o tako, da med 
malico ugašujem o luči in  stroje, 
pa tudi disciplina se je popravila, 
čeprav še vedno ne moremo biti 
z njo zadovoljni. Res je. precej 
smo naredili, toda s rte-m nikakor 
ne smemo biti zadovoljni. P rep ri
čan sem, da bi lahko naredili še 
več, če b i . imeli boljšo organiza
cijo. Ne moremo biti zadovoljni 
tudi z odnosom do osnovnih sred
stev. k a jti nekateri posamezniki 
nim ajo  pravilnega odnosa do 
stroja.

K ljub tem u, d a  smo povečali 
produktivnost in  pohran ju jem o 
na vseh straneh, p a  ti rezultati 
niso n ik je r vidni, oz. niso p ra 
vilno prikazani. Vse to vpliva na 
zain teresiranost ljudi do dela in 
do družbenega udejstvovanja, kot 
tudi ,to, d a  smo plačani od do
hodka drugih TOZD, čeravno so 
naš; izdelki končni in  če smo 
TOZD, bi bil lahko tudi dohodek 
rezultat našega dela. Nepravilno 
je  tudi, da smo daleč od načela: 
ZA ENAKO DELO, ENAKO 
PLAČILO! Nemogoče je  več na
rediti in zaslužiti tistim , ki so 
sposobni normo prekoračiti več 
kot 15 %.

Tovariši, sedaj sem naštel le 
nekaj problemov, k i ta re jo  našo 
TOZD, toda pogovarjati se bomo 
morali tud i o naši celotni tovar
ni. ki je  v  zelo slabi situaciji, če 
ne kritični. Prosil bi, na j se raz
p rav lja  odkrito in  konkretno in 
ne več posplošeno. Res je, da so 
objektivni vzroki za tako stanje 
samo v  subjektivnih, pa se lahko 
pogovorimo in enk ra t poiščemo 
krivce za tako stanje. Iluzija je 
misliti, da bo potem vse urejeno, 
ko bo n are jen  opis delovnih mest, 
te r  bo vsak vedel, ka j im a za 
delati. Tudi danes vsi vemo, kaj 
moramo delati te r  za kaj odgo
varjam o. din mislim, da tu  izgo
vorov ni. Od vodilnih ljud i p a  se 
seveda še vedno te rja  večja za
vest in aktivnost.

Če se spomnimo besed sekre
ta rja  izvršnega kom iteja predsed
stva tov. S taneta Dolanca na tek
m ovanju kovinarjev  v Novem 
Sadu, ko je  rekel, d a  ne moremo 
pričakovati pom em bnega uspeha 
v boju proti lenobam  in n jim  po
dobnim, ne moremo doseči de
lovne discipline, če samo opozar
jam o in  se sklicujem o n a  zavest 
ter čakamo, da se takšen človek 
zave in postane odgovoren. P roti 
takšnim  je treb a  takoj ukrepati. 
Tovariši, pokažimo na te  enkrat 
tudi v našem  kolektivu, če hoče
mo imeti svoj in skupni boljši 
ju tri.

Po uvodnem  poročilu tov. se
k re ta rja  se je razv ila  široka di
skusija, n a  kateri je sodelovalo 
9 diskutantov. Naj povzamem ne
katera  izlaganja prisotnih: _

Tov. inž. D ragar K arl: Če po
gledamo na poslovanje naše OZD 
v času od jan u arja  do avgusta, 
lahko vidimo, da sta le  TOZD-II 
im IV pozitivne, doičim so ostali 
TOZD negativni. Zato lahko re 
čemo', d a  se stabilizacijski uk re
pi pri nas uspešno izvršujejo. Saj 
smo v  istem  času in z istim  orod
jem  kot preteklo  leto proizvedli 
za 10 % več. To pa je  posledica 
korig iranja norm , izboljšanja de
lovne discipline, p a  tudi štednje 
z energijo in  m aterialom .

Tov. Kosem Gvido: Čas je že, 
da začnemo pro ti m alom arnim  in  
nerentabilnim  delavcem  ostreje 
ukrepati. Mislim, d a  bi jih  lahko 
enostavno odstranili, nam esto da 
podpiram o njihovo lenobo. Malo 
bolj pozorno bi m orali tudi 
sprem ljati delo režijskih delav
cev, k a jti opaža se, da sò le-ti 
m arsikdaj najbolj m alom arni iin 
ravnodušni dio dela, k er vedo. da 
jim  je  plača že zagotovljena, ne 

, glede n a  n jihov trud, dočim mo
rajo  akordni delavci krepko  p ri
jeti za delo, če želijo doseči in 
vsaj m alo preseči postavljeno 
normo.

Inž. D ragar: Glede neuspeha 
proizvodnih TOZD bi se morali 
vprašati, k je  so vzroki za to. Za
vedamo se. d a  je  solidarnost med 
TOZD na mestu, vendar ne mo
remo samo m im o gledati !iz me
seca v  .mesec, kako Se rezultati 
poslovanja slabšajo, ne da bi 
nam  kdo pokazal jasno sliko po
slovanja. Razum ljivo je, d a  nas 
zanima, k je  so vzroki in  krivci 
za tako stanje.

Tov. G ornik Slavko: Poglavi
ten vzrok je v  tem, da v  naši 
OZD mi pravilne organizacije de
la, pa tud i to. da m nogokrat toč
no vemo, k je  se delajo napake, 
vendar n e  storim o ničesar, d a  bi 
jih  odstranili. Jasno je tudi. da 
je  mnogo k riv  tud i sistem  nag ra
jevanja, ki je  pri nas tafcorekoč 
nemogoč. Vsi pa vemo, da danes 
ni več človeka, ki bi delal tako
rekoč zastonj.

N adalje posredujem  besede se
k re ta rja  ObK ZK tov. Logarja: 
N ajprej se m oram  zahvaliti za 
povabilo. Rad sem se odzval, če
ravno se z vašim i problem i so
očam skoraj vsak dam. K ajti vaši 
problem i niso le  problem i v 
okviru vaše OZD, temveč tudi v 
okviru cele občine. Res je. da se 
s podobnimi problem i zadnje ča
se srečujem o povsod, vendar se 
moramo p rav  zato tem  bolj tru 
diti, da jih  kolikor mogoče od
stranim o. Ko sem poslušal vaše 
diskusije, sem spoznal, da je  OO 
ZK TOZD-IV ena izmed boljših 
OO v vaši OZD. Delavci bi se mo
rali zavedati, da n im ajo le OO 
ZK, tem več tud i druge OO, ki se 
m orajo prav  tako  truditi, seveda 
pa je  za izboljšanje stan ja  nujno 
potrebno da se ne trudijo  le 
osnovne organizacije, pač pa vsak 
posameznik, ko t del družbe. Ni 
nam reč dovolj, da OO sprejem ajo 
m nogoštevilne sklepe, treba  je  te  
sklepe potem  izvrševati, prav  to 
pa se nanaša n a  vso družbo.

S trin jam  se, da .pri vas ni rešen 
problem  organizacije dela, ne si
stem  nagrajevanja. M nenja sem, 
da organizacija TOZD še vedno 
ne predstav lja  tistega, kar bi mo
rala. N im ate nam reč še urejene
ga m edsebojnega obračunavanja.

(Nadaljevanje na 9. strani)



Diagonalno
(Nadaljevanje z 8. strani)
P rav  ije, da olbstaija solidarnost 
m ed TOZD, vendar je  treba ve
deti. zakaj je le-ta  potrebna, kje 
je  vzrok, da so posamezni TOZD 
negatività. Iz razprave o vašem  
poslovanju je  razvidno, da p ri vas 
stabilizacijski ukrepi napredujejo 
in  z njim i u stva rja te  dobiček. In 
sistirati m orate ma sistem u obra
čuna, ki vam  bo prinesel jasno 
sliko proizvodnje. Tudi to  je res, 
da vaš sistem  nagra jevan ja  ni do
ber. Vsi vemo, da im ate še vedno 
prim ere, ko nekateri delavci 
sploh ne doisegajo sk rajne  m eje 
majiniižjih OD. T reba je  to rej za
ostriti odgovornost odgovornih. 
Rezultati poslovanja pa naj bodo 
m erilo uspešnosti in ocena odgo
vornosti.

Dotaknem  naj se še pogojev de
la, za ka terih  izboljšanje ni stor
jenega še prav  ničesar. Npr. noč
no delo žena. Še v tekstiln ih  to 
varnah, k je r je  izključno ženska 
delovna sila, so to uspeli nekako 
rešiti. Kaj p a  pri vas? Potem  so 
tu  sanitarije, ka tere  m oram  prav  
tako zelo kritično  oceniti, pa pre
pihi in  še in  še. Posledica vsega 
tega pa je seveda m orala na m i
nim um u, 'kot je p re j dejal tov. 
Gornik.

Zavedat; se moramo, da ZK 
predstavlja vodstveni družbeni 
sloj. zato \pa m ora tudi vplivati 
na druge OO ter n a  njihovo de
lovanje. T reba pa se je  tudi med 
seboj k ritično oceniti, p a  čeprav 
za ceno izločanja iz ZK. T reba je, 
da ZK nastopa s stališči ZK in n e  
s stališči posameznikov.

Tudi pod drugo točko dnevne
ga reda se je  razv ila  živahna di
skusija, ki pa jo objavljam  v 
skrajšani obliki.

Tov. Šoba V iktor: Družbeni 
standard  v  H rastn iku je  n a  zelo 
nizki ravni. K aj im a pravzaprav 
hrastnilška m ladina za razvedrilo 
v  prostem  času? Ničesar! M nenja 
sem, da b i glede ina lastne pro
blem e m orali najprej nekaj sto ri
ti za naš standard, potem  pa na j 
bi govorili o solidarnosti do dru
gih.

Tov. Orožen Stalne: Na vsakem  
sestanku razprav ljam o o solidar
nostnih akcijah za pomoč drugim, 
če pa se m alo  ozremo okrog sebe, 
pa lahko vidimo, kaj vse m anjka 
še nam  samim. Zato ni čudno, da 
im am o odpor do takih  akcij.

Tov. Logar je  nato  dejal: Mi ne 
moremo reševati družbenega 
standarda z lastnim i solidarnost
nimi akcijam i. To se rešu je  s 
skladi podjetij, k a r je  posledica 
uspešnega poslovanja in boljše 
produktivnosti, s čim er pa se žal 
ne moremo pohvaliti.

D ružbene solidarnostne akcije, 
kot so npr. Kozjansko in  gradnja 
dijaških in  študentskih domov, pa 
so akcije širokih krogov in  jih 
predlaga republiška skupščina, pa 
jih  zato mi ne moremo ignorirati 
ali iz n jih  izstopiti. Res pa je, da 
se vedno z vsako tako akcijo ne 
bo mogoče strin jati, in  je  dobro, 
da preden se pristopi k sodelova
nju, proučimo problem e, zara/dii 
katerih  se take akcije organizi
rajo. Poudariti pa moram, da so 
na n ivoju republike p rav  Revirji 
tisti, k i najbolj odstopajo od ak
cije zb iran ja sredstev za gradnjo 
dijaških in študentskih domov.

Tov. D ragar: Da bo vsem jasno, 
zakaj pri nas akc ija  ni uspela,

naj povem, da zato, ker so bili 
všteti tudi domovi za gostince in 
trgovce, kateri so sicer n a  najv išji 
ravn i družbenega standarda. Ko
likor p a  m l je znano, so pri po
novitvi akcije te  domove črtali lin 
gre le za m edicinske in  študent
ske domove in je  to olajševalna 
okoliščina za odločitev o pristopu 
k akciji.

Tov. Kreže Drago : Po sklepu 
občinske skuipščine moramo po
novno sklicati zbor delovnih ljudi 
v zvezi s to akcijo in  se na n jem  
opredeliti za eno varjan to  p r i
spevka.

Tov. Klem en Samo: Slišal sem 
pripombe, da m ladj kom unisti 
prem alo sodelujejo s starejšim i, s 
čim er se popolnom a strinjam . 
Osebno sem m nenja, da so mladi 
kom unisti res prem alo seznanjeni

Tovariški
v

29. november, praznik ustano
vitve NOVE JUGOSLAVIJE, je 
eden od največjih  praznikov na
rodov Jugoslavije. Glede na to so 
se pred leti odločili organi delav
skega sam oupravljanja in  družbe
nopolitične organizacije delovne
ga kolektiva stek larne H rastnik, 
da se ob tem  dnevu poslove tudi 
od članov delovne skupnosti, ki 
gredo v pokoj.

Letošnji 29. novem ber je  bil ta 
ko ponovno dan, ko smo se poslo
vili od delovnih tovarišev, ki so 
odšli v letu  1975 v zasluženi po
koj. Letošnje leto je  v  tem  po
gledu še toliko bolj pomembno, 
kajti v tem  le tu  praznujem o 30- 
letnico osvoboditve in  32-letnico 
ustanovitve nove Jugoslavije, za
radi tega je  bilo razpoloženje no
vih upokojencev še toliko bolj slo
vesno in  razigrano. Vsi, ki smo 
prisostvovali te j svečanosti, poseb
no pa upokojeni delovni tovariši, 
so se zavedali, da je  le vsem omo
gočilo zaslužen odhod v pokoj, 
predvsem  zm aga socialistične re
volucije — zmaga delavskega raz
reda med narodnoosvobodilno 
borbo.

Med upokojenim i tovariši in to 
varišicam i smo se srečali s člani

s problem i družbe. Jaz na prim er 
po tem, k a r  sem slišal na današ
njem  sestanku, gledam popolno
m a drugače n a  solidarnostne ak
cije kot sem doslej.

Tov. Volf and : Dobro vemo, da 
ne postopamo prav  v odnosih do 
mladine. K ajti vedno, ko so voli
tve, najprej izločimo p rav  m ladi
no, češ da so m ladi im nesposob
ni za funkcijo v  organih uprav
ljanja. Res pa je, da je m ladina 
prem alo inform irana o problem ih 
in  o stanju , naj si bo to v  okviru 
OZD. kakor tudi v širših krogih. 
Jasno nam  m ora biti, da bodoč
nost leži n a  ram enih m ladine, 
prav zato p a  je naša naloga, da 
jo  čimbolj vključim o v  organe 
upravljanja, in  jo seznanjam o s 
tekočim i problem i, d a  jih  bo v 
bodoče sposobna reševati.

Po vsem  tem  je  bil sprejet 
sklep, ki ga je  v celoti sprejelo 
članstvo ZK TOZD — IV.

K om unisti TOZD — IV se bo-

kolektiva, ki so vsa leta delali v 
kolektivu, predvsem  pa je  bilo 
dosti tovarišev, ki so odšli v po
koj zaradi svoje invalidnosti, ki 
so si jo pridobili ali med NOB ali 
v sam em  delovnem  kolektivu.

Vzdušje je  bilo prav  prijetno, 
zadovoljstvo pristno, predvsem  po 
besedah, ki so jih  izrekli v slovo 
tov. Franc Vidovič, predstavnik 
TOZD I in kot sek re tar tovarn i
ške konference zveze kom unistov 
steklarne, predstavnik tovarniške 
konference sindikata tov. Janez 
Cigler in predstavnik posameznih 
TOZD, iz katerih  so odšli posa
mezni člani delovne skupnosti v 
pokoj.

S posebnim zanim anjem  so upo
kojenci poslušali besede tov. di
rek to rja  OZD ing. M aksa Mrcine, 
ki je v svojem  izvajanju  nakazal 
precej problemov, s katerim i se se
daj srečuje delovni kolektiv stek
larne H rastnik, in  problem i s ka
terim i se je  srečeval kolektiv do- 
sedaj pri uvajan ju  nove proizvod
nje.

Tov. F ranjo K rsnik kot pred
stavnik  kadrovske pravne službe 
je orisal zgodovinski pomen 29. 
novem bra za narode Jugoslavije 
in obveznosti kolektiva do novo

do zavzeli za ponovitev akcije za 
financiran je študentskih in dijaš
kih domov in doma za medicin- 
ce, odpade pa varian ta  gradnje 
doma za gostince.

Iz spredaj navedenega je  raz= 
vidno, da delamo in se trudim o 
v okviru TOZD. Toda uspehi so 
vidni samo v okviru TOZD. za 
vse drugo bo potrebno še mnogo 
dogovarjanja na nivoju OZD, ka j
ti srečujem o se še vse preveč s 
težavami, ki pa niso take n a ra 
ve, da ne bi bile neprem ostljive. 
Takih razgovorov, kot smo jih 
imeli z obiskom obč. sek re tarja  
ZK, si želimo še v  bodoče, kajti 
le  skupno bomo spoznavali delo, 
napake pa odpravljali in  to naj 
bi veljalo dobesedno, da ne bodo 
leteli vedno očitki, da se samo 
govori, napravi pa bore malo. 
Rezultati dela m orajo b it; vidni, 
ne samo v večji produktivnosti, 
temveč v kvaliteti dela, kajti le 
od tu  lahko  izhajajo večji OD. 
Le-.ti bodo za še uspešnejši jutri.

upokojenih članov delovne skup
nosti po sam oupravnem  sporazu
mu. Zahvalil se je  za prizadeva
n je vseh upokojencev, od katerih  
se danes poslavljamo, pri izgrad
nji in razvoju tovarne, pri vzgoji 
kadrov ter poudaril, da s tem, ko 
sedaj zapuščajo kolektiv, niso za 
vedno pretrgali odnose s kolek
tivom. Kolektiv, v katerem  so pu
stili desetletja svojega življenja 
bo še naprej skušal povezovati 
upokojence z življenjem  kolekti
va.

Vsem upokojenim  tovarišem  in 
tovarišicam  je podelil spominske 
vaze z lepim  šopkom rdečih n a 
geljnov in zasluženo odpravnino, 
ki vsem upokojencem pripada po 
sindikalni listi in  sam oupravnih 
aktih  kolektiva.

Ob tej priložnosti smo se poslo
vili od naslednjih tovarišev in to
varišic, 'ki so odšli v letu 1975 v 
zasluženi pokoj: M astnak Viktor, 
36 let, Bajda Jože, 34 let, Sivka 
Mihael, 14 let, Jančič Jožefa, 18 
let, Povše Rudolf, 19 let, Laznik 
let, Kosmač Franc, 34 let, K uku- 
ruzovič Valči, 15 let. Bočko Franc, 
33 let, S trbucelj Mirko, 32 let, Ro
mih M arija. 11 let, Zaletel Viljem,
35 let. Delič Karolina, 28 let, Ja - 
koš M arija, 21 let, Godler Albin,
36 let. Podlunšek Rudolf, 19 let, 
Zaletel Kristina, 24 let, Vračun 
Viljem, 37 let, prebitih  v kolekti
vu steklarne H rastnik.

Poleg tega je  bila izročena od
pravnina tudi za um rlim i člani 
delovne skupnosti za leto 1975, in  
to za: Levec Marijo. 26 let, Kol
m an Romana, 26 let, Štojs Franca, 
19 let, prebitih  v kolektivu stek
larne H rastnik.

Ob prijetnem  kram ljan ju  in  
obujanju spominov na delo v ko
lektivu je  bilo razpoloženje vseh 
prav odlično. Ob p rije tn i glasbi 
so se upokojeni tovariši prav pri
jetno razigrali. Tovariš G erhard 
Jože je  zavrtel film  s srečanja 
upokojencev v letu  1974, kar je 
vzdušje še bolj popestrilo..

Kaj naj še rečem na koncu? 
Hvala vam  vsem za vaše delo v 
želji, da bi svojo zasluženo pokoj
nino k ar najdaljši čas uživali te r  
da bi ostale naše vezi še vedno 
tako čvrste kot dosedaj.

Rigo.
Predstavniki podjetja in družbenopolitičnih organizacij so se za slovo 

še skupaj slikali z našim i upokojenci

stisk roke — ob odhodu 
zasluženi pokoj



POGOVARJALI SMO SE. . .

BEDENIK SILVA — 'tehnična' 
kontrola v TOZD II.

Za tole izdajo našega glasila 
sem vam, spoštovane sodelavke 
in  sodelavci, p ripravil pogovor s 
tovarišico Bedenik Silvo, po sta
žu eno izm ed trenutno  naših naj- 
stare jših  sodelavk.

Tov. Bedeniifcova je izredno 
ak tivna v sam oupravnih organih 
našega podjetja.. Spada v  vrsto 
.tistih sam oupravljalk, katerim  
d iskusija na sestankih n i (tuja 
in  katere glavna odlika je  n e 
dvomno odkritosrčnost. V svojih 
nastopih  izstopa jasno in glasno, 
pa n a j gre za kritiko  ali pa za 
pohvalo. K er je  letošnje leto 
m ednarodno leto žena, se mi je  
zdelo prim erno, da ciklus rubrike 
»•pogovarjali smo se« zaključimo 
prav  s pogovorom, k je r  naj bi 
svoja m išljenja iznesla ena naših 
naj aktivne j ših sam oupravlj alk.
Pogovor sam  sicer ni prinesel ne 
vem  kakšnih posebnih zanim ivih 
m išljenj. Je  p a  bil odkrit in  iz
raža določeno mero zaskrbljeno
sti.

O čem pa berite.
Tov. Silva se je rodila 6. 12. 

1925 v Radečah kot hči rudarja  
in  gospodinje. M ladost je  preži
vela v  Trbovljah, k je r  je tudi 
dokončala osnovno šolo. S tarše 
je izgubila še razm erom a zelo 
m lada, saj se je  oče ponesrečil 
v  jam i le ta  1939, tri le ta  kasneje 
pa ji je um rla tudi mama.

Kdaj ste se prvič zaposlili v 
steklarni?

V steklarni sem se zaposlila 
samo enkrat. To pa je bilo 5. ja 
n u arja  1949. leta. P red  tem  pa 
sem nekaj mesecev delala v ra- 
deški papirnici.

*Torej ste pri nas zaposleni že 
27 let.

Da, 27. leto je  v teku. N ajprej 
sem začela kot odnašalka, ven
dar sem to delo opravljala le do- 
braj 2 meseca, n ak a r sem bilia 
prem eščena m ed pregledalke, kar 
sem praktično še danes.

No, 27 let ni malo, posebno še 
za žensko. Kaj Vam pomeni teh 
27 let?

Vsega po malem, dobrega in 
slabega. Žrtvovali smo veliko, 
gradili in izgradili tudi, sicer 
pa se ostalo itak  vidi.

Konkretneje?
č e  se spomnim, kakšno je bilo 

stan je  takoj po osvoboditvi. Ni
smo se ustrašili razdejan ja. Delo 
nam  je  pomenilo obstoj in življe
nje. Sam oupravljanje nam  je 
prineslo svobodo pri odločanju.

Prineslo p a  nam  je tudi ogro
mno obveznosti. In ravno teh se 
nismo ustrašili. K obnovi . smo 
pristopili, vsd složno in  z vsem i 
.razpoložljivimi močmi.

Sama ste začeli vprašanje sa
moupravljanj,a in nanj že tudi 
nekoliko odgovorili.

Sam oupravljanje. Beseda kot 
taka zajem a v bistvu pravzaprav 
vse. Je  p a  za m arsikoga tu d i p re
cej »tuja«. Sam oupravljanje ni 
samo leto 1950 in  še katero  zra
ven, to je tudi leto 1975 in  n a 
prej.

Kot vidim, se na samouprav
ljanje nekoliko dvomljivo obra
čate in kritično gledate. Ce je to 
samokritika, je s stališča samo- 
upravljalca tud; edino pravilno.

Ja, res gledam  precej kritično. 
Vendar se mi zdi. da je kritika, 
objektivna seveda, še kako po
trebna. Posebno v  danem  tren u t
ku  je  tud i zaželena in nadvse po
trebna. Če sem še bolj konkretna 
in odkrita, se bojim, da je pri nas 
v gotovih prim erih  tudi prepo
časna ali p a  m orda že prepozna. 
Sicer p a  jaz ipod besedo »kritika« 
razum em  odkrit pogovor o dolo
čenem problem u, oziroma početju 
ali nepravilnem  delu.

Res je! No kaj mislite?
Če se dotaknem  na kratko sa

mo enega problema. To je pro
daje naših asortim anov — pro
izvodov. Zakaj gre? Poglej, v 
zadnjih  letih smo ogromno svojih 
sredstev vlagali v investicije. Člo
vek bi rekel vse. lepo in  prav. 
Tudi jaz /se s tem  popolnoma 
strinjam . Toda vprašam  se: smo 
m ar Vlagalji pravilno. T renutno 
stanje ni rožnato. Sicer povsem 
razum em , da pride pri p rodaji 
do določenih težav. Toda p repri
čana sem, da niso vse objektiv
nega izvora. Po mojem tukaj n i
smo storili dovolj.
. Na primer?

Predvsem  menim, da je  naša 
prodajna služba preslaba.

Številčno?
Da, predvsem  številčno, čeprav 

bi se tudi s tem kadrom  dalo 
mogoče še kaj iztržiti.

In kaj predlagate?
Mislim, da bo treba v tej sm e

ri čim preje pristopiti h konkret
nejšim  reševanjem , sicer se lah 
ko zgodi, da bomo lepega dne 
ostali brez plač. V laganja in dvig 
storilnosti bi m orala prinesti na 
vsak način /tudi boljše rezultate. 
To je  po mojem glavni problem. 
So pa še drugi.

Kaj pa mi osnovni proizvajalci, 
smo brez napak?

Ne, še zdaleč ne! Že uvodoma 
sem omenila, da sam oupravljanje 
ni samo leto 1950, am pak da je 
tudi leto 1975 /in bodočnost. Toda 
zdi se mi, da se je v teh 25 letih 
mnogo tega spremenilo. T ak rat 
na začetku smo delali udarniško, 
pri tem  pa pomagali vsi. Gledali

smo na vsak košček stekla, vsak 
kartonček, na opeko : in  še kaj. 
Danes ipa se do vsega tega obna
šamo neodogovorno, n e  zaveda
joč se, da je  v vsalfci razbiti ste, 
Menici, kozarcu, uničenem  kar
tonu, neodgovornem  ravnan ju  z 
vodo, elektriko in  še z m arsičem  
tudi naš 'brez potrebe in z muko 
pristužem  . dinar. Obnašamo se 
kot da to mi naš denar. Pa je, 
■pa še kako velik.

Kaj pa samoupravni organi, 
predpostavljeni, odgovorni in še 
kateri?

Mislim, da to vse skupaj ne 
pomaga nič. Za to je treba imeti 
samoodgovornost, človek mora 
imeti to v sebi. Tega pa žal ve
čina naših ljud i nima.

Toda nekakšen načini rešitev  
mora obstojati?

Da, mora. Sicer zveni para
doksno, vendar pa drugega izho
da ne vidim, m islim  nam reč, če 
ne gre drugače, tudi n a  denarno 
kaznovanje za m alom arnost pri 
delu in odnos do dela. Rekla sem, 
d a  je to paradoksno, za vse to, 
kar imamo, smo se borili, zdaj 
pa tako neodgovorno uničujemo. 
Toda, če je  treba, bomo m orali 
pač pričeti sami sebe kaznovati.

Mar se Vam ne zdi, a se že?
Ja, im aš iprav.
No, Vi ste bili večkrat voljeni 

v samoupravne organe.
Bila sem član več sam ouprav

nih teles. Zato im am  v delu le 
teh mnogo 'izkušenj. P repričana 
sem in to  globoko, a tudi samo
upravni organi niso vedno od
igrali tiste naloge, katere  so jim  
bile zaupane itn zaradii česar 
pravzaprav  so. Seveda 'so pri tem  
tudi izjeme. Žal jih  ni veliko. 
P renekatenikrat sem bila nam reč 
priča, ko so v delu organov iz
stopali in  se po jav lja li in teresi 
posameznikov. Takšne diskusije 
so največkrat p rinesle neenako 
stališče, k a r  je imelo za posledi
co, da določena naloga ni bila 
rea lizirana ali pa če je že bila, 
•potem ni bila do kraja.

Lahko poveste primer?
Lahko. Poglej, o zaščitT itn de

lovnih pogojih je bilo veliko go
vorjenja, zahtevanega, pa vendar 
bore malo narejenega. Nič boljše 
ni z zaščito delovnih žena in 
mladine. P a v laganje v družbeni 
standard, predvsem  v  nabavo 
stanovanj. So pa še tudi drugi 
prim eri.

Kaj pa problemi na Vašem de
lovnem mestu?

S o .‘vendar se mi zdi, da je to 
sestavni del mojega in našega 
dela. Zato o tem  ne bi govorila, 
ker se m i zdi, da to ni toliko po
membno. V naši TOZD imamo 
skupne težave, katere skušamo 
tudi skupno rešiti.

So skrivnost?
Ne. Trudim o se, da odpravimo 

preveliko potrošnjo orodja. Upa
mo. da bomo uspeli, pa čeprav 
so pri tem  tudi nekatere objek
tivne težave. Kot slišim, gre pred
vsem  za iztrošeno«! strojev.

Leto 1975 je mednarodno leto 
žena. Kaj čutite?

Isto kot sem včeraj in  bom ju 
tri.

Realist?

Da, popolnoma. No, m orda vča
sih z m ajhnim  prizvokom pe
simizma.

Predno končava najin pogovor, 
samo še Vaše mišljenje o rubriki, 
katere gost ste tokrat?

Mislim, da je potrebna in  po
meni v našem  glasilu določeno 
osvežitev, kar. je v teh le tih  tudi 
dosegla.

In za konec še Vaše želje za 
prihodnost.

K akšnih posebnih želja sicer 
nimam. Rada ;pa ibi, da bi naše 
poslovne rezu ltate  izboljšali, po
pravili m edsebojne odnose te r  si 
ustvarili takšne pogoje, kii bi nam  
vsem  zagotovili boljši in  lepši 
ju trišn ji dan.

Hvala lepa za pogovor, pa mor
da še kdaj nasvidenje.

Tako sva n a jin  pogovor z Be- 
denikovo končala. Če sem im el 
v  uvodu prav, p a  boste ugotovili 
sami.

Jože Premec

Č e stitk a

Dne 15. novem bra je  na visoki 
šoli za organizacijo dela v Celju 
diplom iral tov. K arl D ragar in si 
z diplomo pridobil naziv inže
nirja.

Tov. D ragar se je zaposlil v 
S teklarni le ta 1956, potem ko se 
je  predhodno izučil cizelerskega 
poklica. Želja po nadaljnjem  
izobraževanju m u  je narekovala, 
da se je  le ta  1962 vpisal n a  sred
njo tehnično šolo v Trbovljah in 
jo 4 leta kasneje tud i uspešno 
kančal. Ko je  le ta  1971 zasedel 
delovno mesto vodje TOZD — 4, 
se je istočasno vpisal tudi n a  v iš
jo šo/lo za organizacijo dela v Ce
lju. V letu  1975 je omenjeno šolo 
uspešno končal .in dne 15. no
vem bra tudi diplom iral. S tem  si 
je  pridobil .višjo izobrazbo in na
ziv inženirja organizacije dela.

Čestitkam  k-uspešno opravljeni 
diplloimi se p rid ružu je  tudi u red 
ništvo našega glasila. Č e s t i t a 
mo !



ODŠLI SO
JAKOS M ARIJA —

Dne 18. 11. 1975 je  'bila na svoj 
55. ro jstn i dan  Starostno upoko
jena tovar,išlica M arija Jakoše- 
va.

M arija je bila ro jena v Ju r- 
kloštru  kot hči kmetov, Vse đo 
svojega 35 le ta  je pom agala do
ma, dokler se n i zaposlila v  ste
klarni. Pri nas je delala skoraj 
20 let, od teg a  pretežni del v 
skladišču gotovih izdelkov kot 
skladiščna delavka.

T iha in skrom na n i n ikdar iz
stopala v očeh drugih. Zato p a  
so jo toliko bolj spoštovale n jene 
sodelavke, s katerim i jle im ela 
vedno dobre odnose. Na svojem  
delovnem m estu je  bila izredno 
m arljiva in kot tak a  vzor m arsi
kateri m lajši delavki. M arija 'ni 
bila preveč aktivna ko t samo-! 
upravljalka, k ar lahko  povsem 
razumemo, saj j'e im éla preveč 
dela in  skrbi že doma, 'ker je 
mož rahlega zdravja, pa tudi sa
m a se 'ne m ore preveč pohvaliti 
s svojo krepkostjo. Čeprav m alce 
razočarana, pa pravi, da je upo
kojitev  že kar težko, čakala. M a
r ija  je  m orala ves čas svojega 
življenja trdo  delati. Posebno 
težka so bila dela doma n a  km e
tiji, kot pravL sama, pa so vojna 
leta prinesla v hišo pom anjkanje, 
k a r pa Santejeve, tako se je  nam 
reč reklo pri M ariji doma, mi ovi
ralo, da me bi po svojih skrom 
nih možnostih vedno pomagali 
borcem  NOV v  pravičnem  boju 
zoper okupatorja. Posebno M ari
ja  je  bila v tem  obdobju izredno 
aktivna in vedno p riprav ljena 
pom agati partizanom .

Ko odhaja v zasluženi pokoj, 
ji želimo še k ar največ zadovo
ljn ih  in  srečnih let. Predvsem  pa 
zdravja.

ZALETEL KRISTINA

Petnajstega novem bra je  opra
v ila  svoj zadnji ših t tudi naša 
dolgoletna sodelavka K ristina 
Zaletelova.

K ristina, ki izhaja iz mnogošte
vilne steklarske 'družine, se je  
prvič zaposlila v steklarni, ko  ji

še n i bilo 15 let. Takrat, tako 
pravi sama, mi bilo 'druge možno
sti, kot flilmpreje zaslužiti svoj 
kos k ruha te r  na ta  način vsaj 
nekoliko razbrem eniti starše. Le
ta  1940 4je delovno razm erje mo-

V POKOJ
r a l a . prekiniti. D ružina je  pač za
h tevala 'svoje. K a r . celih 16 let 
K ristine nism o videli v  tovarni. 
Leta 1956, točneje 2. 10. pa se je  
ponovno zaposlila, to k ra t kot 
pregledalka. Na tem  delovnem 
m estu je  ostala polnih 19 let.

K ristina je  bila vsa ta  le ta  iz
redno vestna In nadvse m arljiva 
delavka. N jene sodelavke so im e
le v n je j ne samo vzorno delavko, 
am pak predvsem  dobro p rija te lji
co, ki je s svojimi posegi m arsi
kdaj znala razrešiti kakšno koč
ljivo situaoijo. Znala svetovati in 
če je bilo treba tudi pomagati 
na bilo kakšen način.

Zato je  povsem .razumljivo, da 
so vsi v n jenem  delokrogu znali 
ceniti n jeno vestnost, sposobnost 
in  poštenost. Kot tak i so ji po
polnom a zaupali te r  jo večkrat 
predlagali in  volili v razne samo
upravne organe, k je r  jih  je  vedno 
s polno mero odločnosti tud i po
šteno zastopala. Tako je  .Kristina 
večkrat ibi,la  izvoljena v  CDS, 
predsedstvo sindikata, bila dele
gat skupščine podjetja  in  članica 
disciplinske komisije. V vseh teh 
organih je vedno po svojih n a j
boljših močeh sodelovala v  reše
vanju  težavnih problem ov in  po 
svojih najboljših močeh tudi po
m agala p ri napredku in razvoju 
podjetja kot celote, te r  prispeva
la svoj delež pri razvoju naše 
socialistične družbene skupnosti 
nasploh. Posebno, k a r  je  K ristino 
krasilo  kot človeka, ,pa je  bila 
n jena nesebičnost. Čeprav je  
im ela sam a cel kup problemov, 
pa le-teh  ni n ikdar postavljala 
v ospredje. Zanjo je  bilo pogla
vitno, da je ljudem  lahko pom a
gala in da so bili ljud je z njo za
dovoljni. Najbolj zgovoren dokaz 
n jene priljubljenosti je vsekakor 
način, kako so se poslovili od nje 
sodelavci in predvsem  sodelavke. 
Zato se nam  zdi prav, da se ji 
tudi prek našega glasila še enkrat 
najtopleje zahvaljujem o, z željo, 
da svojo pokojnino še dolgo v r 
sto let uživa v  krogu svojih na j
dražjih.

GODLER ALBIN

Med tistimi, k i so odšli v  po
koj, je  tudi tov. Godler Albin. 
Tov. A lbin se je  rodil 3. 9. 1922 
v Zagorju ob Savi. V steklarni 
se je  zaposlili 18. 11. 1936. N aj
prej je  začel tako kot praktično 
vsi njegovi vrstniki. Že kot od- 
našalec p a  je kazal izredno voljo 
in zanim anje do poklica, za k a 
terega se je odločil. Zato n k č u d 
no. da je  pri delu izredno hitro  
napredoval. N ajprej je  bil nabi
ralec stekla n a  pol avtom atu, da 
bi bil kasneje h a  istem  stro ju  po
stavljen za brigadirja.

No, potrebe so narekovale raz
ne prem estitve, tako da je  tudi 
tov. A lbin neka jk rat m enjaval 
delovna mesta. Kot pravi sam, 
skoraj da ni dela, k je r ne bi de
lal. Na vseh teh delovnih m estih 
je bil odličen stek lar in  brigadir. 
Zadnja le ta  p red  upokojitvijo je 
delal n a  Hajki kot brigadir.

Tovariš Godler je bil ves ta  
čas izredno aktiven, tako kot m oj
ster, kot delavec — sam ouprav- 
ljalec. V 25, le tih  sam oupravlja
n ja  je  bil k a r  štirik ra t v CDS, 
poleg tega pa je bil še član dru
gih sam oupravnih organov. Na 
vseh teh zadolžitvah se je trud il

kolikor je  pač bilo v  njegovih 
močeh, te r  po svoje prispeval v 
dobrobit nas vseh. Izredno veliko 
truda, volje in  znanja p a  je  to 
variš Alibin vložil tudi p ri vzgoji

mladega kadra. To delo mu je 
.pomenilo še posebno zadovolj
stvo. po drugi stran i p a  je do te 
ga dela čutil tudi precejšnjo me
ro  obveznosti. Pravi, da so v  vsa
kem  delu težave. Kolikšne so, pa 
je odvisno od ljudi samih. »Tudi 
pri meni so bile. vendar upam, 
da smo jih  največkrat s skupni
mi močmi le premostili.«

Res je. Res pa je  tudi, da se to 
variš A lbin ni n ik d a r ustrašil 
problem ov in še m anj defa. Ved
no je bil p ripravljen  pomaga-ti, 
ipa na j si. bo z nasvetom , predlo
gom ali pa z delom.

N q,in  ravno zaradi svojega nad
vse fer in poštenega odnosa do 
dela in  do okolice je bil tovariš 
A lbin vedno spoštovan in  cenjen, 
pa naj si bodi od svojih predpo
stav ljen ih  ali pa sodelavcev.

Svoj prosti čas nadvse rad  p re
b ije  ob valovih Save. Pravi, da 
je ribarjen je  zanj še najbolj p r i
m erna oblika rekreacije. Zadnje 
čase ga bolezen nekoliko ovira 
pri njegovem konjičku. Upa pa, 
in  z n jim  tudi mi, d a  bo to tudi 
km alu prešlo in da bo ob brego
vih Save zopet reden gost. Tova
riš Albin, ob odhodu v zasluženi 
pokoj ti želimo, da bi ga še dol
go in srečno koristil v krogu svo
jih najb ližnjih . Za ves tvoj trud, 
delo in zagnanost pa še ti n a j
lepše zahvaljujem o.

VRACUN VILJEM

Enajstega novem bra je  bil in 
validsko upokojen tovariš Viljem 
Vračun, izm enski vodja v TOZD 
I.

Izhajajoč iz stare steklarske 
družine se je V iljem  kot 15-letni 
deček leta 1938 zaposlil v  steklar
ni. Tako ko t večina iz njegove 
generacije je  tudi on izredno h i
tro  napredoval. Tako je že km alu 
postal pomočnik pri ročni izde
lavi. Vojna v ih ra  tudi tovariša 
Viljem a ni obšla. V času najhu j- 
ših bojev širom  Evrope je  bil z 
mnogimi druglilmi m obiliziran v 
nemško vojsko in poslan v  F ran 
cijo. Kot zaveden Slovenec je 
k ljub  še izredni m ladosti vedel, 
kje m u je  mesto. Žal m u prvi 
pobeg ni uspel. U jeli so ga in  ga 
vrnili v nem ške vrste. Toda ne 
za dolgo. Drugič je  im el večjo

srečo. Uspel je  in  se prik ljučil 
silam  NOB. Svoje izkušnje, p ri
dobljene v vrstah  okupatorja, je 
tok ra t uspešno uporabil p ro ti n je
mu. Po končani vojni je  bil p red 
lagan za nadaljn je  vojaško izo
braževanje v  SZ. V endar je  bilo 
domotožje hujše. Končal je  samo 
oficirsko šolo te r  se  v rn il v  H rast
n ik  in  se ponovno zaposlil v  ste 
klarni. Posledice vajine so bile 
hude. tako da je že konec le ta  
1947 zasedel delovno mesto iz
m enskega vodje v  no tran jem  o- 
bratu, te r  na tem  m estu  ostal vse 
do svoje upokojitve, torej polnih 
28 let. Predvsem  zadnja le ta  se 
m u je zdravje močno poslabšalo, 
boleče noge so mu. začele nevar
no groziti, tako da je  bil končno 

T l. novem bra invalidsko upoko
jen, potem  ko je  bil več kot 15 
mesecev v  bolniškem  staležu.

Tov. V račun je  bil ves čas svo
jega dela izredno aktiven. V sa
m oupravnih organih domala še 
ni odbora ali sveta, kam or ne bi 
bil izvoljen. Vili je  eden prvih  
članov CDS. Izredno aktiven je 
bil tudi kot sindikalni funkcionar. 
Veliko truda je vložil, predino 
nam  je uspelo pridobiti svoj dom 
v Bohinju. Nič m anjšo aktivnost 
-in zagnanost ni pokazal na kul
tu rnem  in  športnem  področju. 
Posebno b rodarji im sm učarji ve
do o tov. V računu m arsikaj s 
hvaležnostjo povedati. Se bi lah
ko naštevali njegova dobra dela. 
Tudi ko t. izmenski vodja je sto
ril mnogo za izboljšanje medse
bojnih odnosov ko t tudi za boljšo 
in kvalitetnejšo proizvoidnjo. Res 
pa je, da je  'bilo njegovo delov
no mesto izredno nehvaležno. Vili 
je poskušal delati k a r  najbolj po
šteno jn  pravično. N orm alno je, 
da si je  v teh okoliščinah pridobil 
izredno velik  krog somišljenikov, 
resnici na ljubo pa moram o po
vedati, da so se našli tudi posa
mezniki. ki se z njegovimi odlo
čitvami niso strinjale, pa naj so 
bile te  še tako pozitivne in  p ra
vilno opredeljene. Ne malo zaslug 
im a tovariš Vračun pri vzgoji 
kadra. Bil je  eden prvih, ki so z 
vso resnostjo, vodjo in  požrtvo
valnostjo delali v okviru kluba 
m ladih proizvajalcev.

Ob odhodu v  pokoj pa ti, tova
riš Vili želimo še; -kar največ 
srečnih in zadovoljnih let, poseb
no pa še’ čim prejšnjega- okreva
nja.

Hvali Ti!

ZAHVALA
■ Ob priliki mojega odhoda 
v  pokoj se želim iskreno za
hvaliti vsem, ki so mi p rip ra
vili slovo. Posebno pa se že
lim  zahvaliti tov. ing. Stanetu 
K irnu in  tov. F rancu  Vidovi
ču in  vsem v TOZD I. za da
rila.

Tovariši, hvala Vam!
Hvaležni Godler Albin
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ČESTITK AMed reševalce s pravilnim i re 
šitvam i nagradne križanke bomo 
z žrebom razdelili 7 nagrad:

1. nagrada: 50 din

2. nagrada: 30 din

3. — 7. .nagrada: po 20 din

Izrezek z vpisano rešitvijo, poš
ljite n a  naslov: U redništvo STE
KLARJA, STEKLARNA HRAST
NIK. Pri žrebanju  bomo upošte
vali vse p rav ilne rešitve, kj bodo 
v uredništvu do sobote 20. de
cembra.

NAGRAJENI REŠEVALCI

Za nagradno križanko, objav
ljeno v  p rejšn ji številki STEK
LARJA, smo prejeli 72 rešitev. 
Žreb je  razdelil .nagrade takole:
1. nagrada (50 din): JAGER G re

ta

2. nagrada (30 din): KNEZ Alojz
3. — 7. nagrado (po 20 din) p re j
mejo:

BARIČ Alojz 

ALT Jože 

DEŽELAK Stane 

DEŽELAK Vera 

PLATINOVŠEK K arel II

B o b e k  Jožica, ro jena 13. 3- 
1954 v  Trbovljah, je  26. 9. 1975 
diplom irala n a  ekonomski faku l
teti v L jubljani in  si s tem  p ri
dobila naziv »EKONOMIST-«.

Tovarišica Bobek je  b ila naša 
štipendistka in  je  svoj študij 
končala v roku. Takoj po konča
nem  študiju  se je  zaposlila v  n a 
šem kolektivu. T renutno je p ri

pravnik  v gospodarsko planskem  
sektorju.

Upamo, da bo tovarišica Bobek 
Jožica z znanjem , k i si ga 
je  pridobila n a  fakulteti, uspešno 
pom agala kolektivu pra n ad a lj
n jem  razvoju.

Za n jen  tru d  ji iskreno česti
tam o !

U redništvo

Z A H V A L A

Po hudi bolezni nas je za vedno zapustil naš dragi mož, 
oče, stari oče in stric

IVAN GRUM
Iskreno se zahvaljujem o vsem  znancem, sosedom in so

rodnikom, ki so dragega pokojnika v tako velikem  številu 
sprem ljali na zadnji poiti.

Zahvaljujem o se sindikatu, kolektivu in  šoferjem za 
darovane vence, govornikoma za tolažilne besede te r godbi 
na pihala in pevskem u zboru za žailostinke.

Žalujoči:
žena Pavla, sinovi Milan, Ivan. Jože din hčerka
M ihaela s svojimi družinami


